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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 2023’te Yeşil Dönü-
şüm, Dijitalleşme ve Sürdürülebilirlik’in Türkiye’nin 
gündeminde olacağını söyledi. 2002 yılına ilişkin 

değerlendirmelerde bulunan Ayhan Zeytinoğlu şunları 
söyledi: 

“Jeopolitik gerilimler, yüksek enerji fiyatları ve enf-
lasyon artışlarıyla birlikte küresel ticaretin zayıfladığı 
bir yıl oldu.  Gelişmiş ülkelerdeki para politikalarındaki 
sıkılaşma, toplam talebi kısmak suretiyle küresel büyü-
meyi sınırlandırdı. IMF’nin Ekim ayında yayınladığı Küresel 
Ekonomik Görünüm Raporu’nda küresel büyüme tahmini 
2022 yılında yüzde 3,2 ve 2023 yılında yüzde 2,7 olarak 
öngörüldü.

Şubat ayının sonlarına doğru başlayan Rusya-Uk-
rayna savaşı bölgesel tedarik zincirlerinde kırılmalara 
ve enerji maliyetlerinde ciddi artışlara yol açtı. Rusya 
ve Ukrayna’nın önemli ölçüde tedarikçisi olduğu bazı 
hammaddelerin arzının tehlikeye girmesi fiyatları daha da 
arttırdı. 

ABD ve Avrupa yaptırımlarının, Rusya’ya yönelik kap-
samlı etkileri de, küresel hammadde stoklarının zaten sıkı 
olduğu bir dönemde, arzı kötü etkiledi. 

Bununla birlikte, Türkiye’nin Avrupa Birliği tedarik 
zincirlerindeki konumunun önemi; pandemi ve ardından 
gelen Ukrayna savaşı sonrasında daha da arttı. Gerek sa-
vaş sonrasında ortaya çıkan tahıl sevkiyatı krizinin gideril-
mesinde, gerekse Rusya’nın gaz akışını kesmesi üzerine 
AB’nin alternatif kaynak arayışlarında Türkiye kritik bir 
aktör olarak öne çıktı. 

Ayrıca, Yeşil Mutabakatın gerektirdiği enerji verimliliği 
ve sanayide dönüşüm ile ilgili olarak Türkiye’nin yenile-
nebilir enerjilerdeki potansiyeli, AB ile önemli bir işbirliği 
alanı oluşturmaya başladı. 

Özellikle de 2022 yılının başında mevsimsel koşullar-
dan kaynaklı doğalgaz tüketiminin artması ve yurt dışı arz 
kaynaklarından sağlanan doğalgaz kesintisi nedeniyle 
sanayinin gaz tedarikindeki yaşanan kesintiler, enerjide 
dışa bağımlılığımızın azaltılmasının ve yeşil mutabakata 
uyumun önemini bir kez daha gösterdi. 

Türkiye ekonomisi, 2022 yılının ilk iki çeyreğinde sıra-
sıyla yüzde 7,5 ve yüzde 7,6 büyüdü. İlk iki çeyreğe göre, 
üçüncü çeyreğin büyüme hızında, küresel ekonomideki 
yavaşlamanın etkisiyle, dış talep ve sanayide ivme kay-
bına bağlı olarak bir düşüş görüldü ve yüzde 3,9 büyüme 

gerçekleşti. İhracat, bu büyümede yine en büyük katkıyı 
sağladı. 

İhracat, 2021 yılında yakaladığı artış trendini 2022 yı-
lında da sürdürdü. Türkiye, aylık 20 milyar dolarlık ihracat 
eşiğini aşarak ihracatta güçlü bir performans gösterdi. 

Bununla birlikte, 2023 yılına girerken ihracatımız 
açısından daha rekabetçi şartların oluşmaya başladığını 
görüyoruz. 

2022 yılında; kur gelişmelerinin birikimli etkilerinin 
sürmesi, Rusya-Ukrayna savaşı nedeniyle artan enerji ve 
gıda fiyatları enflasyon artışını hızlandırdı. 

Enerji ithalatçısı olan ülkemiz için petrol ve doğal gaz 
başta olmak üzere enerji fiyatlarındaki yükseliş, üretici 
fiyatları endeksindeki maliyet baskısını arttırmaya devam 
etti. 

Bununla birlikte kasım ayından itibaren döviz kurunun 
stabil devam etmesi ve baz etkisiyle enflasyondaki artış 
hızında yavaşlama görülmeye başlandı. 

Ancak, 2022 yılında, kur ve emtia fiyatlarındaki geliş-
meler ve enflasyonist baskılar, firmaların işletme serma-
yesi ihtiyacını ve finansal yükümlülüklerini de artırdı. 

2020 yılında pandemi ile sarsılan küresel ekonomi, 
2023 yılına jeopolitik gerilimlerin arttığı bir seyirde giriyor. 

Önümüzdeki yıl küresel ölçekte yaşanmakta olan 
enflasyon ve bunun sonucunda ortaya çıkan parasal sıkı-
laşma eğilimi, küresel resesyon ve artan enerji maliyetleri 
başlıca riskler arasında yer alıyor. 

Bununla birlikte 2023 yılına girerken; yeşil dönüşüm, 
dijitalleşme ve sürdürülebilirliğin artarak gündemimizde 
olmaya devam edeceği görülüyor. 

AB Yeşil Mutabakatının getireceği yükümlülüklere 
uyum çalışmaları ve yenilenebilir enerji kaynaklarına 
yönelim süreci hızlanarak devam edecek. 

2023 yılında; AB’ye tam üyelik hedefimizden sapma-
dan, döngüsel ekonominin gereklerine uyarak, ihracat 
odaklı, verimli ve rekabetçi bir büyümenin gerçekleşmesi-
ni temenni ediyoruz.”

Başkan Zeytinoğlu, son makroekonomik gelişmelere 
ilişkin değerlendirmelerde de bulundu. 

BÜYÜME
2022 Yılı III. çeyrek büyüme oranımız yüzde 3,9 ola-

rak gerçekleşti. Üçüncü çeyrekte, küresel ekonomideki 
yavaşlamanın etkisiyle dış talep ve sanayide ivme kaybı 

“

2023’te Yeşil Dönüşüm, Dijitalleşme ve 
Sürdürülebilirlik gündemimizde olacak

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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olurken, hizmetler sektörü katkıları ile tüketim tarafında 
hane halkı harcamaları öne çıkıyor.

Hizmetler sektöründe de geçen yıl pandemi nedeniyle 
turizm sektörünün daha yavaş olmasından, baz etkisinin 
de olduğunu düşünüyoruz.

En yüksek katkının hane halkı tüketiminden geldiğini 
görüyoruz. Harcamalardan ziyade üretim ve yatırımların 
katkısını önemsiyoruz. Yatırımlarda inşaattaki gerilemeye 
rağmen makine teçhizat yatırımlarındaki artış değerli.

Son çeyrekte yine küresel ticaretteki yavaşlamanın 
etkisiyle dış ticaretten büyümeye benzer katkı geleceği-
ni söyleyebiliriz. Hizmet sektöründe ise, artış olacak bir 
dönem olarak düşünüyoruz. 2022 yılı genelini yüzde 5-6 
büyüme ile kapatabileceğimizi düşünüyoruz. 

DIŞ TİCARET
Kasım ayında ihracat yüzde 1,9 artışla 21 milyar 854 

milyon dolara çıktı. Artış hızı yavaşladı ama en yüksek 
kasım ihracatı oldu. Kasım itibariyle on iki aylık ihracatımız 
253,5 milyar dolar olarak gerçekleşti.

Kasım ayında ithalat geçen yılın aynı ayına göre yüzde 
14 artışla 30 milyar 655 milyon dolar oldu.  *Yatırım (Ser-
maye) malları ithalatı yüzde 14,9, Hammadde (Ara mallar) 
ithalatı yüzde 11,0, Tüketim malları ithalatı yüzde 40,6 artış 
gösterdi. 2021 kasımı ayında 5,4 milyar dolar olan dış tica-
ret açığı yüzde 51,6 artışla 8 milyar 801 milyon dolara çıktı. 

CARİ AÇIK
Ekim ayında cari açık 359 milyon dolar, yıllık cari açık 

43 milyar 454 milyon dolar olarak gerçekleşti. Bu dönem-
de turizm gelirlerinde önemli bir artış yaşandığını ve cari 
açığı sınırladığını, hizmet gelirlerinin 6 milyar 702 milyon 
dolar, dış ticaret açığının da 6 milyar 463 milyon dolar  
olarak gerçekleştiğini görüyoruz. 

Kasım ayında, turizm gelirlerinin katkısının artacak 
olmasına rağmen dış ticaret açığındaki artış cari açığa 
yansıyacağını düşünüyoruz. 

REKABETÇİ KUR
Döviz kurları iki aydır stabil. Rekabetçi kur konusunda 

biraz daha desteklenmemiz gerektiğini düşünüyorum. 
Rekabetçi kur İhracatı desteklemesinin yanında, ithalatın 
azalması noktasında da önemli bir destek unsuru.

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda kasım ayında; TÜFE 

aylık yüzde 2,88 artışla yıllık yüzde 84,39 olarak gerçek-
leşti. ÜFE ise aylık yüzde 0,74 artışla yıllık yüzde   136,02 
olarak gerçekleşti. Enflasyonda baz etkisiyle gerilemeler 
görülebilece-
ğini bekli-
yorduk.

ÜFE’deki 
artışın yavaşlama-
sı dünya piyasa-
larında enerji 

fiyatlarındaki yavaşlama ve dolar kurunun stabil devam 
ediyor oluşundan kaynaklandı. 

Önümüzdeki birkaç ay daha hem ÜFE hem TÜFE’de ge-
çen yılki yüksek oranlardan kaynaklı baz etkisinin devreye 
girecek olmasıyla gerilemeler görebiliriz.

KAPASİTE KULLANIMI
Kasım ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 2,2 

puan, ekim ayına göre 1 puan gerileyerek yüzde 75,9 olarak 
gerçekleşti. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Sanayi üretimi ekim ayında aylık yüzde 2,4 yıllık yüzde 

2,5 artış gösterdi. Avrupa’daki durgunluğa rağmen üre-
timde gerçekleşen bu artış olumlu. İmalat sanayinde aylık 
artış yüzde 3,7, sermaye malı üretim artışı yüzde 26,6, orta 
yüksek teknoloji mal üretimi yüzde 14,3, yüksek teknoloji 
mal üretimndeki artış yüzde 36,7 olarak gerçekleşirken 
sermaye malları ile yüksek teknolojili ürünlerdeki üretim 
artışını kıymetli buluyoruz. 

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı ekim ayında geçen yılın aynı ayına göre 1 

puan gerilerken, eylül ayına gire 0,1 puan artışla yüzde 10,2 
olarak gerçekleşti.  Eylül’den ekime istihdam edilenler 
229 bin kişi, işgücüne katılanlar 
287 bin kişi arttı. Ekim itiba-
riyle toplam istihdam ilk 
kez 31 milyon 200 bin kişi 
düzeyine çıktı. 

BÜTÇE 
GERÇEKLEŞMESİ
Bütçe kasım 

ayında  108 milyar 305 
milyon TL fazla verdi. 
Gelirler yüzde 107,3 artışla 
347 milyar 734 milyon 
TL, Giderler yüzde 
76,4 artışla  239 
milyar 428 milyon 
TL, Ocak-kasım 
bütçe açığı da 
20,45 milyar 
TL olarak 
gerçek-
leşti. 
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, vergi siste-

minde köklü ve yapısal bir reforma 
ihtiyaç duyulduğunu belirterek, 
“Amacımız, hem daha düşük vergi 
oranları uygulaması hem de vergi 
sisteminin basit ve anlaşılabilir şe-
kilde tasarlanması olmalıdır.” dedi. 

TOBB tarafından düzenlenen 
“Yasa Dışı Ticaretle Mücadelenin 
Önemi Konferansı”, Ticaret Bakanı 
Mehmet Muş’un katılımıyla TOBB 
İkiz Kuleler’de gerçekleştirildi.

Hisarcıklıoğlu, açılışta yaptığı 
konuşmada, yasa dışı ekonomiyle 
mücadelenin kalkınmanın odak nok-
tası olduğunu belirterek, toplumun 
tamamını ilgilendirdiği için de kamu 

kurumları, iş dünyası ve akademis-
yenlerin etkin işbirliğinin gerektiğini 
söyledi.

Bugün aralarında bulunan 
akaryakıt, içecek, tütün, elektro-
nik cihaz sektörleri temsilcileri ve 
akademisyenlerle yasa dışı ticaretle 
mücadelede yapılması gerekenleri 
konuşacaklarını vurgulayan Hisar-
cıklıoğlu, “Bu sektörler, istihdam, 
ihracat, kamu geliri ve katma değeri 
yüksek üretim güçleriyle ülkemizin 
kalkınmasında önemli paya sahip. 
Bu nedenle ilk konferansımıza bu 
sektörlerle başladık. Bakanlığımızla 
konferans dizisi olarak planladığı-
mız toplantılarda, ayrı ürün grup-
larını ele almaya devam edeceğiz.” 
diye konuştu.

“Vergi sisteminde köklü ve yapısal bir 
reforma ihtiyaç var”
Hisarcıklıoğlu, yasa dışı 
ticaretin, kapsamlı bir 
sorun olduğuna işaret 
ederek, bunun nedenlerini 
şöyle sıraladı: “En başta 
kaçakçılıktır, marka-patent 
ihlalidir, vergi kaçırmaktır. 
Ülkeleri, kamu maliyesini 
ve adil rekabet ortamını 
bozmaktadır. Halk sağlığına ve 
toplum güvenliğine de tehdit 
oluşturmaktadır. Faaliyetlerini 
yasal zeminde sürdüren 
sektörler ve ticaret erbabı 
açısından da haksız rekabet 
ortamı oluşturmaktadır.”

[gündem vergi►
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Hisarcıklıoğlu, yasa dışı ticaretin, 
kapsamlı bir sorun olduğuna işaret 
ederek, bunun nedenlerini şöyle 
sıraladı: “En başta kaçakçılıktır, mar-
ka-patent ihlalidir, vergi kaçırmaktır. 
Ülkeleri, kamu maliyesini ve adil 
rekabet ortamını bozmaktadır. Halk 
sağlığına ve toplum güvenliğine de 
tehdit oluşturmaktadır. Faaliyetlerini 
yasal zeminde sürdüren sektörler 
ve ticaret erbabı açısından da haksız 
rekabet ortamı oluşturmaktadır. İş 
barışına da tehdittir. Çalışanlar ara-
sında huzuru ve güveni bozmaktadır. 
Vergi gelirlerindeyse, önemli kayba 
neden olmaktadır.”

- “4 sektörden kaynaklı vergi gelir 
kaybı 50 milyar lirayı geçti”

Yasa dışı ticaret nedeniyle ya-
şanan gelir kaybının tahmin edildi-
ğinden de fazla olduğunu belirten 
Hisarcıklıoğlu, sadece buradaki 4 
sektörden kaynaklı vergi gelir kaybı-
nın 50 milyar lirayı geçtiğini bildirdi.

Hisarcıklıoğlu, bunun da 2021 
ÖTV gelirlerinin neredeyse 4’te 1’ine 
denk geldiğini belirterek, “Yani, yasa 
dışı ticaret, kamu gelirlerinde çok 
önemli bir kayba neden olmaktadır. 
İş dünyamız için en önemli unsur, 
aynı şartlarda rekabet edebilmektir. 
Ancak kayıt dışı kalan şirketler, işini 
dürüst yapan şirketlerimizin rekabet 
gücünü önemli ölçüde azaltmakta-
dır.” değerlendirmesinde bulundu.

Kimsenin, böyle bir haksız reka-
bet ortamını kabul etmesinin müm-
kün olmadığının altını çizen Hisarcık-
lıoğlu, Türkiye’nin, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan liderliğinde 
kayıtlı ekonomiye geçişte çok önemli 
mesafe kat ettiğini söyledi.

Hisarcıklıoğlu, Ticaret Bakanı 

Mehmet Muş tarafından son zaman-
larda alınan tedbirlere de dikkati 
çekerek, İçişleri Bakanlığı, Hazine ve 
Maliye Bakanlığı, Tarım ve Orman 
Bakanlığı ve kolluk kuvvetlerinin 
topyekun bir mücadele halinde oldu-
ğunu anlattı.

Bu süreçte geleneksel metot-
lardan dijitale geçişin hızlandığına 
işaret eden Hisarcıklıoğlu, “E-fatura, 
e-irsaliye, e-gider pusulası gibi kav-
ramlar hayata geçirilmiş, İhracat be-
yannameleri dijital ortama taşınmış, 
EPDK otomasyon sistemleriyle stok 
izleme anlık hale getirilmiş, Hal Kayıt 
Sistemi ile e-belge Uygulamaları 
entegre hale getirilmiştir.” ifadelerini 
kullandı.

- “Vergide aşılmaması gereken 
sınırlar, eşikler, oranlar vardır”

Hisarcıklıoğlu, bunların dışında 
birçok faaliyetin başarıyla devam et-
tiğini vurgulayarak, yasa dışı ticaret-
le mücadelenin, süreklilik arz eden 
bir mesele olduğunu dile getirdi.

Dünya çok hızlı değiştiği için 
süreci sürekli izlemeleri ve kendile-
rini geliştirmeleri gerektiğini belirten 
Hisarcıklıoğlu, dijitalleşen süreçlerin, 
bir yandan verimliliği artırırken diğer 
yandan kayıt dışı şirketleri farklı 
metotlar geliştirmeye yönlendirdiği-
ni söyledi.

Hisarcıklıoğlu, bu nedenle mev-
zuat düzenlemelerinin teknolojik 
gelişmelerle harmanlaması gerekti-
ğine işaret ederek, şöyle devam etti: 
“Verinin izlenmesi ve etkin yöne-
tilmesine yönelik bir altyapıyı, tüm 
kurumlarımızın katkısıyla oluştur-
malıyız. Denetimleri, kararlılıkla ve 
sıkı bir şekilde devam ettirmeliyiz. 
İşte burada da kurumlar arası veri 

ve bilgi paylaşımı öne çıkıyor. Öte 
yandan her vergi artışının kayıt dışını 
artırdığını da göz ardı edemeyiz. Ben 
ekonomi tahsili gördüm ve orada 
öğrendiğimiz ilk söz, ‘fazla vergi, 
vergiyi öldürür’ idi. Yani vergide 
aşılmaması gereken sınırlar, eşikler, 
oranlar vardır. Onlar aşılırsa, ‘daha 
fazla vergi toplayayım’ derken, daha 
az toplamak riskiyle karşı karşıya 
kalıyoruz. Bu nedenle amacımız, hem 
daha düşük vergi oranları uygulama-
sı ve hem de vergi sisteminin basit 
ve anlaşılabilir şekilde tasarlanması 
olmalıdır. Vergi tabanını genişlet-
meye yönelik tedbirler alınmalıdır. 
Bu bakış açısıyla vergi sisteminde 
köklü ve yapısal bir reforma ihtiyaç 
duyulmaktadır.”

TOBB olarak gerek mevzuat 
düzenlemelerine katkı, gerek-
se farkındalık yaratma açısından 
kamu kurumlarına her türlü desteği 
verdiklerini vurgulayan Hisarcık-
lıoğlu, Hazine ve Maliye Bakanlığının 
açıklayacağı “Kayıt Dışı Ekonomiyle 
Mücadele Eylem Planı”na çok kap-
samlı ve detaylı görüş verdiklerini 
söyledi.

Hisarcıklıoğlu, geçen yıl Tica-
ret Bakanlığı, oda ve borsalarla 
“İhracatta Kaçakçılıkla Mücadele 
Eğitimi” verdiklerini hatırlatarak, 
“Sektör Meclislerimiz bünyesindeki 
bazı meclislerde, kaçakçılıkla ilgili 
alt komisyonlar kurarak, konuyu 
mevzuat anlamında da çalışıyoruz. 
Kamu kurumlarımıza kaçakçılık ve 
yasa dışı ticaretin önüne geçebi-
lecek tüm önerilerimizi iletiyoruz. 
İnşallah, tüm kurumların iş birliği ve 
dayanışmasıyla yasa dışı ticaretle 
mücadelede çok daha iyi bir konuma 
geleceğiz.” dedi.
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Yeni ekonomi’ odaklı büyüme 
stratejisi kapsamında, ino-
vasyon ve teknoloji yatırım-

larına hız veren Sabancı Topluluğu, 
girişimcilik ekosistemine ve açık 
inovasyona katkı sunmayı amaç-
layan Sabancı ARF (Almost Ready 
to Fly – Neredeyse Uçmaya Hazır) 
programını hayata geçirdi.

Topluluk içinden ve dışından 
erken aşama girişimlere mentorluk, 
iş birliği ve yatırım desteği sunan 
Sabancı ARF’ın ilk uygulama döne-
mi kapsamında, toplam 14 girişim, 
oryantasyon süreçlerini tamamla-
yarak eğitim ve mentorluk program-
larına başladı.

20 hafta boyunca Sabancı 
Holding’in İstanbul’daki merkezi 
Sabancı Center’da, kendilerine özel 
olarak hazırlanan alanda çalışmala-
rına devam edecek girişimler, Mart 
2023’te düzenlenecek final gününde, 
projelerini Yatırım Jürisi’ne sunma 
şansı elde edecek. Değerlendirmesi 
olumlu sonuçlanan girişimciler, 150 

bin dolara kadar Sabancı ARF tohum 
yatırımına hak kazanacak.

“Her girişim uçmak için doğru 
desteğe ihtiyaç duyar”

Konuyla ilgili düzenlenen ba-
sın toplantısında konuşan Sabancı 
Holding CEO’su Cenk Alper, Sabancı 
Topluluğu olarak enerji ve iklim tek-
nolojileri, ileri malzeme teknolojileri 
ve dijital teknolojileri “yeni ekonomi” 
‘adı altında konumlandırdıklarını 
belirtti. Sabancı’nın sürdürülebilir-
lik ve dijital odaklı yol haritasının 
temelinde yeni ekonominin yer 
aldığını vurgulayan Alper sözlerine 
şöyle devam etti: “Yatırımlarımızın 
%25’ini ana işlerimizi korunmak ve 
büyütmek için planlarken, %75’ini 
yeni ekonomi alanındaki yatırımları-
mıza ayırıyoruz. Bu kapsamda hem 
holding hem de Topluluk şirketleri-
miz bünyesinde çok önemli yatırım 
hamlelerini hayata geçiriyoruz.

Sabancı Topluluğu’nda biz 
teknolojiyi ve inovasyonu en büyük 

Sabancı, ‘Neredeyse uçmaya hazır’ 
programını hayata geçirdi

[holdinglerden►

Sabancı Topluluğu, 
girişimcilik ekosistemine 
ve açık inovasyona katkı 
sunmayı amaçlayan Sabancı 
ARF (Almost Ready to Fly 
– Neredeyse Uçmaya Hazır) 
programını hayata geçirdi. 
20 hafta boyunca Sabancı 
Holding’in İstanbul’daki 
merkezi Sabancı Center’da, 
kendilerine özel olarak 
hazırlanan alanda 
çalışmalarına devam 
edecek girişimler, Mart 
2023’te düzenlenecek final 
gününde, projelerini Yatırım 
Jürisi’ne sunma şansı elde 
edecek. 



�Kocaeli Odavizyon

hızlandırıcı olarak görüyoruz ve tüm 
paydaşlarımıza değer yaratmak 
üzere bu doğrultuda çalışıyoruz. Fi-
nansman dünyada yaşanan dönüşü-
mün önemli bir ayağı. Ancak paranın 
sahibi olan kurumlar artık doğru 
fikirleri arıyorlar. Dolayısıyla bugün 
asıl odaklanılması gereken para ya 
da finansman değil, ‘fikir’. Çünkü iyi 
fikirleri geliştirirsek, olgunlaştırır-
sak, finans kaynakları bu fikirlerin 
peşinde koşacaktır. Sabancı ARF 
bence bu bakış açısının çok güzel bir 
örneği. İçinde bulunduğumuz Saban-
cı Center Sabancı ARF ile doğru pro-
jelerin büyüyüp yeşereceği; doğru 
fikirlerin ülkemiz ve dünyamız için 
birer değere dönüşeceği bir sahne 
olacak.

Her girişimin kendi kanatlarıyla 
doğduğunu ancak uçmak için doğru 
desteğe ihtiyaç duyduğunu belirten 
Cenk Alper, “Sabancı ARF Almost 
Ready to Fly ismi de aslında bu 
yaklaşımdan geliyor. Biz bu projeyle 
hem Topluluk içerisindeki hem de 
Topluluk dışındaki tüm girişimcileri-
mize fikirlerini geliştirebilecekleri bir 
platform, doğru bağlantılar, men-
torluk ve finansal destek sunuyoruz 
ve diyoruz ki erken aşama girişimler 
Sabancı ARF ile uçacak.”

“Sabancı ARF açık inovasyon ve 
girişim hızlandırma platformu”

Sabancı Holding Strateji ve İş 

Geliştirme Grup Başkanı Gökhan 
Eyigün ise “Sabancı ile özdeşleşen 
kavramların başında inovasyon ge-
liyor” dedi ve sözlerine şöyle devam 
etti: “İnovasyonu sadece maddi ya-
tırımlarla sağlamak mümkün değil. 
Burada asıl önemli olan Topluluk 
bünyesinde inovasyon kültürünü 
yaratmak. Fikirden değere uzanan 
süreci en iyi şekilde kurgulamak. Bu 
kapsamda stratejik önceliklerimiz 
doğrultusunda bugüne kadar üç 
temel iş geliştirme ve inovasyon 
süreci yürütüyorduk. Bunlardan ilki, 
bir portföyü yöneten bir grup olarak 
şirket birleşmeleri ve satın alma-
ları yapmak. İkinci olarak, Sabancı 
Ventures adı altında kurulmuş olan 
bir kurumsal girişim sermayesi 
fonumuz var. Bu fon ile stratejik 
odak alanlarımızda belli bir aşama-
ya gelmiş olan girişimlere azınlık 
yatırımlar yapıyoruz. Üçüncü olarak, 
X-teams adını verdiğimiz bir çevik iş 
geliştirme programımız bulunuyor. 
Şimdi ise bu üçüne, bu yap-bozun 
4. parçası olacak Sabancı ARF’ı 
ekliyoruz. Sabancı ARF bizim çok 
boyutlu bakış açımızın; iş geliştirme 
ve inovasyon süreçlerimizin önemli 
tamamlayıcılarından biri olacak. Sa-
bancı ARF açık inovasyon ve girişim 
hızlandırma platformu. Biz Sabancı 
ARF ile erken aşama girişimlere 
destek vererek, onların müşteri ve 
paydaş haritalarını genişletmelerine 

olanak sağlayacağız. Özetle, ‘fikir-
den değere’ giden bu sürecin birçok 
önemli unsuru var ve artık Sabancı 
ARF da bu sürecin içerisinde yer alan 
çok önemli bir parça.”

Topluluk çalışanları herhangi 
bir kaybı olmadan işlerine dönebi-
lecek

Sabancı ARF ile Türkiye’de bir 
ilki hayata geçirdiklerini de sözleri-
ne ekleyen Gökhan Eyigün, şunları 
söyledi: “Burada özellikle Topluluk 
içi girişimcilerimiz için, Türkiye’de 
uygulanmayan bir modelle hare-
ket ettik. Hangi Topluluk şirketinde 
çalışırlarsa çalışsınlar onlara, kendi 
işlerinden tamamen ayrılmadan 
hayallerinin, projelerinin peşin-
den gitme fırsatı tanıdık. Sabancı 
Topluluk şirketlerinden fikir baş-
vurusu yapan çalışanlarımız, özlük 
hakları korunmak kaydıyla Sabancı 
Topluluğu’ndaki işlerine ara verip 
20 hafta boyunca sadece kendi iş 
fikirlerine odaklanıp onu ticarileş-
tirebilecek. Sonrasında da kendi 
fikirlerinden kurulacak şirketin ana 
hissedarı olacaklar. Projelerinde de-
vam etmek istemeyenler ise eskiden 
çalıştıkları şirkete herhangi bir özlük 
hakkı ya da kariyer kaybı olmadan 
geri dönebilecekler. Bu hak bugü-
ne kadar Türkiye’deki girişimcilik 
ekosisteminde verilmemiş bir fırsat, 
bunu özellikle belirtmek isterim.”
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TÜBİTAK ARDEB 1007 Programı 
kapsamında desteklenen, TÜBİ-
TAK RUTE, TÜRASAŞ, Marmara 

Üniversitesi ve Sıradışı Mühendislik 
ortaklığı ile gerçekleştirilen Özgün 
Motor Geliştirilmesi Projesi tamam-
landı, ilk Yerli Tasarım Lokomotif 
Motoru üretildi.

TÜBİTAK Gebze Yerleşkesi’nde 
düzenlenen “160 Serisi Özgün Motor 
Ailesi Tanıtımı”na Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank, Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu, 
Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı 
Mehmet Fatih Kacır,  TÜBİTAK Başkanı 
Prof. Dr. Hasan Mandal, TCDD Genel 
Müdürü Hasan Pezük ve TÜRASAŞ 
Genel Müdürü Mustafa Metin Yazar da 
katıldı. Özgün motor kamuoyu önünde 
ilk kez çalıştırıldı.

“Lisans hakları yüzde 100 ülkemize 
ait olan ilk ve tek lokomotif motoru”

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Musta-
fa Varank, Türkiye’nin raylı sistemler-

de ihtiyacını karşılayan ve ihraç eden 
konumuna geldiğini belirterek, “Bugün 
tanıtımını yaptığımız Özgün Motor, 
ülkemizde sıfırdan tasarlanan ve üre-
tilen, aynı zamanda lisans hakları da 
yüzde 100 ülkemize ait olan ilk ve tek 
lokomotif motoru özelliğini taşıyor.” 
dedi.

Varank, Motor Mükemmeliyet 
Merkezi’nde sıfırdan tasarlanan ve 
prototip üretimi gerçekleştirilen dizel 
motor ailesinin 1200 beygir gücündeki 
ilk ürünü olan özgün motoru çalıştıra-
caklarını belirterek “Bu merkezde kara 
yolu, demir yolu, denizcilik, jenera-
tör ve özel amaçlı kullanıma uygun 
motorları hem geliştirebiliyoruz hem 
de kapsamlı testlerini hayata geçirebi-
liyoruz.” ifadelerini kullandı.

“Togg’u da test etti”
Bakan Varank, bu altyapı sayesin-

de firmaların çok yüksek maliyeti olan 
altyapıları tekrar kurmak zorunda 
kalmadan, çalışmalarını da yurt dışına 

göndermeden başarıyla sürdüre-
bildiklerini ifade ederek “Ülkemizin 
göz bebeği olan Togg’un geliştirme 
sürecindeki testlerinin bir kısmı da işte 
bu merkezde gerçekleştirildi.” diye 
konuştu.

Bakan Varank, “Burada üretilen 
motorun yüzde 100’ü burada geliştiril-
di, parçalarının yüzde 90’ı ülkemizde 
üretildi. Tam 3 bin 600 farklı parçası 
bulunuyor.” diye konuştu.

“Türkiye öncü ülkelerden biri haline 
gelebilir”

Motorun 8, 12 veya 16 silindirli 
olarak 2 bin 700 beygire kadar 3 farklı 
konfigürasyonda üretilebileceğini 
aktaran Varank, seri üretimin Türkiye 
Raylı Sistem Araçları Sanayii A.Ş. (TÜ-
RASAŞ) tarafından gerçekleştirileceği-
ni ve kullanımının yaygınlaştırılacağını 
anlattı. Varank, “Ülkemizdeki motor 
sanayisinin gelişiminde mihenk taşı 
olan Özgün Motor, hem kendi sınıfı-
na hem de TCDD’nin envanterindeki 

TÜBİTAK’tan ilk yerli tasarım lokomotif 
motoru

[yerli motor ►
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lokomotif motorlarına nazaran daha 
uygun maliyetli, daha az yakıt tüketen, 
daha performanslı, daha verimli ve 
daha çevreci tasarıma sahip.” şeklinde 
konuştu. Varank, “Buna içten yanmalı 
dizel motor gözüyle bakmamamız 
lazım. Arkadaşlarımız, aynı motor 
tasarımının hidrojenle kullanılması 
için şimdiden çalışmalara başlamış 
durumda. Biz bu motoru, hidrojenle de 
çalışır hale çok kolay şekilde getire-
biliriz. Şu anda piyasada ticari olarak 
satılan hidrojen motoru yok. Türkiye 
burada öncü ülkelerden biri haline 
gelebilir. Bu da stratejik olarak yap-
tığımız işin ne kadar üstün olduğunu 
gösteriyor.” ifadesini kullandı.

“Özgün Motor Projemiz bizim için çok 
kıymetli”

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil 
Karaismailoğlu, demir yolu yatırımla-
rının çok önemli olduğunun, dünyada 
bu alanda çok büyük bir pazar bulun-
duğunun altını çizdi. Türkiye’nin bu 
pazardan önemli bir pay almak için 
çalıştığını, bu ihtiyacın yerli ve milli 
kaynaklardan karşılanacağını vurgu-
layan Karaismailoğlu, şunları kaydetti: 
“Özgün Motor Projemiz, bizim için 
çok kıymetli. TÜBİTAK RUTE ile çok 
önemli çalışmalar yapıyoruz. Demir 
yolu sektöründe, demir yolu araçla-
rındaki bu ihtiyacın önemli bir kısmının 
altyapısında, buradaki tasarımlarda 
TÜBİTAK RUTE ve TCDD’deki çalışma 
arkadaşlarımızla önemli seviyeleri 
aşmış durumdayız.”

Karaismailoğlu, 160 Serisi Özgün 
Motor Ailesinin özelliklerinden bahse-
derek, “Bugün burada bizi buluşturan 
Özgün Motor, 8 silindirli olarak üretildi 
ama mühendislik altyapısı 12 ve 16 
silindirlik de ihtiyaca cevap verebile-
cek şekilde tasarımları yapıldı. Demir 
yolu araçlarımızda özellikle lokomo-
tiflerimizde kullanmaya başlayacağız 
ama gemi sanayide, tersanelerde de 
aranan bir motor olacak önümüzdeki 
günlerde inşallah.” dedi.

“Birlikte tasarlayıp, birlikte geliştirip, 
birlikte başardık”

TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal, kendisinin de motor meslek 
lisesi mezunu olduğunu, öğrencilik 
hayatında yurt dışından gelen motor-
larla eğitim gördüklerini belirterek, 
bu projenin kendisi için çok kıymetli 
olduğunu söyledi.

160 serisi özgün motorun tasarı-
mından üretimine kadar tüm aşama-
larının TÜBİTAK’ın koordinasyonunda 
ama Türkiye’deki mühendislerimizle, 

araştırmacılarımız, kurumlarımızla 
birlikte gerçekleştiğini vurgulayan 
Mandal, “Özgürlük noktasında tasa-
rımından üretimine kadar ama aynı 
zamanda litre başına elde edeceğimiz 
gücünün en yüksek olduğu bu motoru 
tanıtıyoruz.” dedi.

Prof. Dr. Mandal, “’Ekosistemde-
ki tüm ilgili paydaşlarımızla birlikte 
ancak başarıya ulaşabiliriz’ dedik ve 
bunu başardık.  Birlikte tasarlayıp, 
birlikte geliştirip, birlikte başardık ve 
başarmaya devam edeceğiz. Burada 
bugün 4 tane stratejik ortağımız var. 
TÜBİTAK’la birlikte TCDD müşteri ku-
ruluşumuz, TÜRASAŞ,  Marmara Üni-
versitemiz ve Sıra Dışı Mühendislik ile 
birlikteyiz. Ama ekosistemden burada 
bugün bulunan 28 tane firmamız var 
ve daha geniş havuzdaki 50 firmamız-
la birlikte gerçekleştirdiğimiz ve yüzde 
90’ı yerli olan bir motoru görüyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

“Yeşil mutabakat çerçevesinde 
gelecek odaklı düşünüyoruz”

“1200 beygir ama 2700 beygire 
kadar artırılabilecek bir performansı 
var.” vurgusu yapana Mandal, “Bugün 
için dizel motorumuz diyoruz. Biz bunu 
yapabiliyoruz ama daha da önemlisi 
yeşil mutabakat çerçevesinde gelecek 
odaklı olarak da düşünüyoruz. Bütün 
lisans hakları bizde olduğu için bunun 
hidrojen, yeşil hidrojene uyarlanması 
da mümkün olabilecek. Bundan dolayı 
sadece bugünün değil, geleceğin de 
teknolojilerini çalışıyoruz.” değerlen-
dirmelerinde bulundu.

Mandal,  “Tüm paydaş kurumlara, 
TCDD; TÜRASAŞ, Marmara Üniver-
sitesi ve Sıra Dışı Mühendislik’e aynı 
zamanda tüm ekosistem paydaşları-
mıza teşekkür ediyorum.” ifadeleriyle 
konuşmasını sonlandırdı.

“Seri üretim hazırlıkları devam 
ediyor”

TÜRASAŞ Genel Müdürü Musta-
fa Metin Yazar da TÜBİTAK RUTE ile 
Türkiye’ye ilkleri yaşattıkları tren kon-
trol ve yönetim sistemi, cer motoru 
gibi bugün de başta E5000 Elektrikli 
Anahat Lokomotifi, Gaziray Elektrikli 
Banliyö Treni ve 225 kilometre hızda 
hızlı tren projeleri olmak üzere ülkenin 
teknolojik bağımsızlığı noktasında 
birçok kritik projeye imza attıklarını 
aktardı.

Yazar, TÜRASAŞ’ın sahip olduğu 
tesis, üretim altyapısı ve tecrübeli 
mühendis iş gücüyle TÜBİTAK KAMAG 
tarafından yüzde 100 oranında fonla-
nan dizel motoru projesinde üretici ve 

proje çıktılarını ticarileştiren kuruluş 
olarak görev aldığını belirtti. Yazar, 
proje başlığı altında kritik düzeyde 
öneme sahip 2 farklı dizel motor için 
mühendislik, tasarım ve üretim çalış-
maları başlatıldığını dile getirerek, “Bu 
iki farklı dizel motordan biri TÜRASAŞ 
tarafından hala üretilmekte olan TLM 
16 gibi dizel motorların yüzde 12 ora-
nında yakıt iyileştirme hedefiyle mo-
dernize edilmiş hali, diğeriyse bugün 
lansmanı için toplanılmış olan Özgün 
Motor’dur.” ifadelerini kullandı.

Yazar, “Özgün Motor’un ticari-
leştirilmesi için TÜRASAŞ Eskişehir 
Bölgede halihazırdaki kurulu motor 
kapasitesine ek gereksinimler tanım-
lanmış olup seri üretim hazırlıkları 
devam etmektedir.” diye konuştu.

Konuşmaların ardından Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil 
Karaismailoğlu, Sanayi ve Teknoloji 
Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır, 
Kocaeli Vali Yardımcısı İsmail Gültekin, 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın, TÜBİTAK Başkanı Prof. 
Dr. Hasan Mandal ve TÜRASAŞ Genel 
Müdürü Mustafa Metin Yazar, butona 
basarak lansmanı yapılan motoru 
çalıştırdı.

Sürdürülebilir tasarım, global 
emisyon limitlerini sağlayan 
rekabetçi yakıt tüketimi

TÜBİTAK Raylı Ulaşım Teknolo-
jileri Enstitüsü (RUTE), TÜRASAŞ, 
Marmara Üniversitesi ve Sıradışı Mü-
hendislik ortaklığı ile gerçekleştirilen 
Özgün Motor Geliştirilmesi Projesi 
TÜBİTAK ARDEB 1007 Programı kap-
samında desteklendi. 4 yıl gibi kısa 
bir sürede milli imkanlarla tasarla-
narak üretilen özgün motor, birim 
hacminden elde edilen en yüksek 
güce sahip dizel motor olmasıyla dik-
kat çekiyor. 1 litre motor hacminden 
44,5 beygir güç üreten motor, silindir 
içinde 230 bar basınca dayanabilecek 
malzemeye, tasarıma ve soğutma 
sistemine sahip. Bu değerleri ile ken-
di sınıfındaki üst limitleri belirleyen 
bir ürün olarak rakipleri arasında öne 
çıkıyor.

Özgün motor ailesi; V8, V12 ve 
V16 motor seçeneklerinden oluşuyor. 
2700 beygire kadar güç üretebilecek 
kapasiteye sahip olacak özgün mo-
tor, lokomotiflerin yanı sıra jenera-
törlerde ve birçok su üstü gemide 
rahatlıkla kullanılabilecek. Özgün 
motor, ilerleyen süreçte 50 bin km. 
lokomotif testine başlayacak ve saha 
tecrübesi de kazanılacak.
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) ka-
sım ayı Meclis Toplantısı, Tür-
kiye Kalite Derneği (KALDER) 

Başkanı Yılmaz Bayraktar’ın konuk 
konuşmacı olarak katılımı ile ger-
çekleştirildi. Meclis üyelerinin yoğun 
katılım sağladığı toplantıyı Meclis 
Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul yönetti. 
Tuğrul kısa bir selamlama yaptıktan 
sonra toplantı gündemi hakkında 
bilgi verdi. Ardından Taksim’de yaşa-
nan bombalı saldırıyı kınadı, hayatını 
kaybedenleri rahmetle andı ve terörü 
lanetledi. Tuğrul sözlerine Oda üyesi 
sanayi kuruluşlarının başarılarından 
söz ederek şöyle devam etti:

ÜYELERİ TEBRİK ETTİ
“Ekim ayında TOBB Türkiye 100 

Yarışması sonuçlandı. Odamız üyele-
rinden Architecht Bilişim Sistemleri, 
Olmetsan Metal, Smart Güneş Ener-
jisi, Pars Ar-Ge Bilgi Teknolojileri, 
Mekas Kablo, Setakim Plastik ile Yö-
netim Kurulu Üyemiz Çınar Ulusoy’un 

sahibi olduğu ICM Makine’yi kutlu-
yorum. Ayrıca 33. Meslek Komite 
Başkanımız Demisaş Döküm Emaye 
Mamulleri A.Ş. temsilcisi Emre Giray, 
16 Mayıs 2022 tarihinde gerçekleşen 
Türkiye Döküm Sanayicileri Derneği 
23. Olağan Genel Kurulu’nda tekrar 
yönetim kurulu üyeliğine seçildi ve 
devamında da 16 Kasım 2022 tari-
hinde Güney Kore’de yapılan Dünya 
Dökümcüler Birliği Genel Kurulu’nda 
da yönetim kurulu üyeliğine seçildi. 
Kendisini tebrik ediyoruz.” Meclis 
Başkanı Tuğrul daha sonra gündemi 
paylaştı, ardından sözü aylık faali-
yetleri ve değerlenirlerini paylaşması 
üzere KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu’na bıraktı. 

TERÖRÜ LANETLEDİ
KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 

sözlerine Taksim’de yaşanan bom-
balı saldırıda hayatını kaybedenleri 
anarak başladı. Zeytinoğlu, “Hayatını 
kaybeden vatandaşlarımıza Allah’tan 

rahmet, yaralılarımıza acil şifalar 
diliyor, terörü lanetliyorum” dedi. Ar-
dından Türkiye’nin en hızlı büyüyen 
şirketlerini belirleyen TOBB Türkiye 
100 Yarışması’nda Kocaeli’den listeye 
giren şirketleri kutlayan ve başarı-
larının devamını dileyen Zeytinoğlu, 
Zeytinoğlu sözlerine ekonomik de-
ğerlendirmeler ile devam etti.

EKONOMİK DEĞERLENDİRMELER
Zeytinoğlu şunları söyledi: “Ekim 

ayında ihracatımız yüzde 2,8 artış 
ile 21 milyar 298 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. En yüksek ekim ihra-
catı oldu. Ekim itibariyle on iki aylık 
ihracatımız 253,1 milyar dolar oldu. 
En fazla ihracat yaptığımız ilk beş 
ülke ise Almanya, Irak, ABD, Rusya, 
İngiltere oldu. Avrupa Birliği’ne 8 mil-
yar 226 milyon dolar, diğer Avrupa 
ülkelerine 3 milyar 653 milyon dolar 
ihracat gerçekleştirmişiz. Avrupa’nın 
ihracatımızdaki payı yüzde 55,7 oldu. 
Yakın ve Ortadoğu ülkelerine 4 mil-

Kasım ayı Oda Meclisi toplantısı yapıldı

[oda meclisi►
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yar 182 milyon dolar ve Kuzey Afrika 
ülkelerine ise 1 milyar 9 milyon dolar  
ihracat gerçekleştirdik. İthalatımıza 
bakacak olursak  yüzde 31,9 ile 29 
milyar 303 milyon dolar ithalat ger-
çekleştirmişiz. 

İTHALATIN ALT KALEMLERİ
Alt kalemlerine baktığımızda; 

yatırım mallarında yüzde 25,9’luk 
bir artış var, bu aslında bizler için 
önemli. Yatırım malı ithalatı yapılma-
sı bence ithalatın en zararsız olanı. 
Hammaddede yüzde 32’lik bir artış. 
Hammadde almak zorundayız. Buna 
da bir şey diyemiyoruz. Ama tüketim 
malları ithalatında yüzde 40 artış 
var. Dış ticaret açığının azaltılmasın-
da bu kalem dikkatle izlenmeli. Dış 
ticaret açığı yüzde 430,4 ile 8 milyar 
dolar oldu. 2021 Ekim’de 1,5 milyar 
dolar idi. Eylül ayında yıllık cari açık 
39 milyar 164 milyon dolara yükseldi. 
Aylık açık ise 2 milyar 966 milyon 
dolar olarak gerçekleşti. Turizm 
gelirlerinde artış olmasına rağmen 
açıkta ana etken dış ticaret açığında-
ki artış. Ekimde de dış ticaret açığın-
daki yükseliş cari açığı artıracaktır.”

KOCAELİ VERİLERİ 
Zeytinoğlu, sözlerine Kocae-

li Gümrüklerinden alınan verileri 
aktararak devam etti, “Ekim ayında 
Kocaeli’den gerçekleşen ihracat 2 
milyar 900 milyon dolar, ithalat 5 

milyar 523 milyon dolar olarak ger-
çekleşti. İlk on aylık döneme baktı-
ğımızda; ihracat yüzde 14,5 artışla 
31 milyar 184 milyon dolar, ithalat 
yüzde 23,1’lik artışla 59 milyar 214 
milyon dolar olarak gerçekleşti” dedi. 

REEL EFEKTİF DÖVİZ KURU VE 
ENFLASYON VERİLERİ

Reel efektif döviz kurundan bah-
settikten sonra kurun artık ihracatı 
yeteri kadar desteklemediğini  hatır-
latan Zeytinoğlu, “İthalata da yeteri 
kadar engel olamıyor” ifadelerini 
kullandı. Ardından enflasyon verile-
rini değerlendiren Zeytinoğlu şunları 
aktardı: “TÜFE yüzde 85,51 oldu, aylık 
yüzde 3,54 artış gösterdi. ÜFE ise 
yüzde 157,69 olarak gerçekleşti, aylık 
7,83 arttı. Burada maliyet baskısı-
nın devam ettiğini görüyoruz. Döviz 
kurları ve emtia fiyatlarında ani 
hareketler olmaması durumunda baz 
etkisiyle aralık itibariyle gerilemeler 
görebiliriz. Artan enflasyon nedeni 
ile sanayicilerimiz için enflasyon mu-
hasebesine geçmenin artık zorunlu 
ihtiyaca dönüştüğüne inanıyoruz. 
Çünkü firmalar olarak bu ortamda 
yapamadığımız karların vergilerini 
ödediğimiz için işletme sermayeleri-
miz erimeye başladı. 

ENFLASYON MUHASEBESİ
Enflasyon nedeniyle fiyatlardaki 

artış fiktif olarak kar yaratıyor. Oysa 

satılan ürünü aynı fiyata yerine koya-
madığımız için işletme sermayeleri-
mizin hızla erimesine neden oluyor. 
Enerji ve hammadde fiyatlarındaki 
artışlar nedeni ile maliyetlerimiz 
zaten artıyor ve bu artışları hem iç 
piyasada hem de ihracatta müşteri-
lere yansıtamıyoruz. Bu sebeple de 
işletme sermayelerimiz zaten en az 
yüzde 80 azaldı.  Sanayiciler olarak 
enflasyon muhasebesi ya da enflas-
yon düzeltmesi konusunda adımlar 
atılmasını bekliyoruz.”

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Ekim ayı kapasite kullanım oran-
larını ve sanayi üretimi verilerini de 
paylaşan Zeytinoğlu, “Türkiye’de 
kapasite kullanımı yüzde 76,9 olarak 
gerçekleşti, Geçen yıla göre yüzde 
1,1 puan, eylül ayına göre de yüzde 
0,5’lik bir gerileme var. Kocaeli’de ise 
kapasite kullanımı yüzde 72,0. Geçen 
yıla göre 0,7 puan arttı, eylül ayına 
göre 0,5 puan geriledi. Sanayi üretimi 
ise yıllık yüzde 0,4 artış gösterdi, 
aylık yüzde 1,6 azaldı. Sektörlere 
baktığımızda yıllık bazda sermaye 
malları ve yüksek teknolojili ürün-
lerdeki artış dikkat çekici. Bununla 
birlikte imalat sanayi ve orta yüksek 
teknolojili ürünlerdeki artışlar da 
genel artışın üzerinde. Aylık bazda 
tüm sektörlerde gerileme olurken, 
yüksek teknolojili ürünlerdeki artış 
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olumlu. Sanayi üretimi büyümenin de 
öncü göstergelerinden olduğundan, 
üçüncü çeyrek ekonomik büyüme 
oranlarında sanayinin katkısının ilk 
iki çeyreğin altında kalacağını söy-
leyebiliriz. Büyümedeki yavaşlama 
beklentisi, talep daralması ve krediye 
ulaşımdaki zorluklar olarak dikkat 
çekiyor” ifadelerini kullandı.

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerini de paylaşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı eylül 
ayında yüzde 10,1. Geçen yılın aynı 
ayına göre 1,3 puan geriledi, ağus-
tos ayına göre 0,3 puan arttı. Aylık 
bazda istihdam edilenler 54 bin 
kişi geriledi. İşgücüne katılanlar 67 
bin kişi arttı. Eylül itibariyle toplam 
istihdam sayısı 30 milyon 867 bin kişi 
oldu. Ağustosta toplam istihdam 30 
milyon 921 bin kişi idi.  Nüfusumuza 
oranla çalışan sayımızın daha yüksek 
seviyelere ulaşmasını bekliyoruz. 
Ben Türkiye’nin çalışan sayısı ile 
benzer bir nüfusa sahip Almanya’yı 
kıyaslamak istiyorum. Almanya 
nüfusu bizden bir tık daha az. Üstelik 
onlar bizden 15 yıl daha yaşlı nüfusa 
sahip. Türkiye’nin ortalama yaşı 32; 
Almanya’da yaş ortalaması 47. Buna 
rağmen aynı nüfuslu Almanya’da 45 
milyonun üzerinde kişi çalışırken, biz 
daha yeni 30 milyonu devirdik, son 
3-4 aydır. Dolayısıyla buradan ne 

kadar daha fazla bir nüfusun çalış-
ma yaşında olduğunu ve çalışması 
gerektiğinin de vurgusunu yapmak 
isterim” diye konuştu.

BÜTÇEYİ DEĞERLENDİRDİ
Zeytinoğlu, ekim ayında bütçenin 

83 milyar 254 milyon TL açık verdi-
ğini de kaydetti, “Gelirler yüzde 96 
mertebesinde artarken, giderlerde 
yüzde 134 mertebesinde bir artış var. 
Bunların alt kalemlerine baktığımız 
zaman en fazla artışlar petrolden 
alınan ÖTV’de yüzde 420’lik bir artış 
olmuş. Motorlu taşıtlardan alınan 
vergilerde yüzde 211’lik bir artış var. 
İthalden alınan KDV’de yüzde 126’lık 
bir artış var. Giderlere baktığımız-
da da; en fazla artış yüzde 136 ile 
cari transferlerde olmuş ki bu pay 
olarak da çok yüksek bir rakam. Bir 
sonraki artış yine sermaye giderle-
rinde, yüzde 106’lık artış var. Borç 
vermelerde yüzde 83’lük bir artış 
var. BOTAŞ’a, Demiryolları’na, Taş 
Kömürü Kurumları’na ve Raylı Sistem 
Araçları’na bütçeden borçlar verili-
yor” dedi.

EMEKLİLİKTE YAŞA TAKILANLAR…
Emeklilikte Yaşa Takılanlar (EYT) 

ile ilgili çalışmalara dair görüşlerini 
de paylaşan Zeytinoğlu, “Bildiğiniz 
üzere EYT sorununun aralık ayında 
Meclis’te çözülmesi bekleniyor. Bu 

çözümün; işletmeler için kıdem taz-
minatı yükü ve nitelikli eleman kaybı 
gibi yeni sorunlara yol açabileceğini 
düşünüyoruz. Tazminat bütçesi ve 
nitelikli insan kaynağı açığı firma-
larımızda ciddi problemlere neden 
olacak. En yetkin gruptaki kıdemli ve 
nitelikli işgücü kaybının ortaya çıka-
racağı sorunlardan kaygı duyuyoruz. 
Yüzde 30 iş gücü kaybı öngörülen 
düzenleme sonrası nitelikli eleman 
sorunumuzun daha da büyüyeceğini 
düşünüyoruz. Kıdem tazminatları ise 
şirketlerimiz üzerine beklenmedik 
mali yük getirecek. Finansmana eri-
şimin kısıtlı, nakit akışlarının sıkışık 
olduğu bu dönemde yüklü bir taz-
minatla karşı karşıya kalmamız bizi 
daha da zorlayacak. Bu sebeple, EYT 
düzenlemesinin işverene ek maliyet-
ler getirmeyecek ve her iki tarafı da 
mağdur etmeyecek şekilde yapılma-
sını talep ediyoruz” dedi.

SANTEK DİJİTAL FUARI
Konuşmasına bir duyuru yaparak 

son veren Zeytinoğlu şunları aktardı: 
“SANTEK Fuarımız artık geleneksel-
leşti. Geçen yıl online fuarımızda; 
katılımcı firma ve stant sayısı  168, 
firma görüşmesi  1.176, toplam ziya-
ret sayısı 168.700, 4 Blok, 17 salon, 
bu yıl yine 29-30 Kasım tarihlerinde 
fuarımızı yine online olarak sürdü-
receğiz. Fuar ile eş zamanlı düzen-

[oda meclisi►
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lediğimiz ‘Match4industry İkili İş 
Görüşmeleri’ ve ‘Savunma Sanayi İl 
Buluşması’ etkinliklerimizi  Kocaeli 
Kongre Merkezi’nde fiziki olarak 
yapacağız.

SAVUNMA SANAYİ İL BULUŞMASI
Savunma Sanayi İl Buluşması 

etkinliğimizde; Savunma Sanayii 
Başkanlığı, Milli Savunma Bakanlığı 
TGM Envanter Kontrol Merkezi Mü-
dürlüğü, ASELSAN, Makina ve Kimya 
Endüstrisi Kurumu, ROKETSAN, HA-
VELSAN, TUSAŞ, TEİ, STM, TÜBİTAK 
SAGE, BMC ve FNSS tedarikçi adayı 
üyelerimiz ile bir araya getirerek ikili 
iş görüşmeleri yapmalarını ve tedarik 
süreçleri konusunda bilgi almalarını 
sağlayacağız.

İKİLİ İŞ GÖRÜŞMELERİ
Match4industry İkili İş Görüşme-

leri Etkinliğimizde ise şu an; Bosna 
Hersek, Bulgaristan, Macaristan, Ma-
kedonya, Uganda, Sırbistan, Pakistan, 
Filipinler başta olmak üzere çeşitli 
ülkelerden 77 yabancı, 111 Türk firma 
başvurusu aldık. Bu yabancı firma-
lar üyelerimiz ile ikili iş görüşmesi 
yapmak için ilimize gelecek.  Hepinizi 
stantlı olarak SANTEK Dijital fuarı-
mıza ve diğer organizasyonlarımıza 
bekliyoruz.” Zeytinoğlu son olarak 
aylık faaliyetlerinden bahsetti.

HUZUR HAKKI ALINMAMASI KA-
BUL EDİLDİ

Konuşmaların ardından Mec-
lis Başkanı Tuğrul, söz alarak 
Zeytinoğlu’na teşekkür etti ve top-
lantının diğer gündem maddelerine 
geçti. Tuğrul, Oda organları huzur 
hakkı ücretleri konusunda yönetim 
kurulunun önerisini paylaştı. Tuğ-
rul, “Yönetim kurulumuz sekizinci 
dönemde olduğu gibi dokuzuncu 
dönemde de organ üyelerine huzur 
hakkı ödenmemesi hususunu Mec-
lisin onayına arz ediyor” dedi. Öneri 

oy birliği ile kabul edildi ve organ 
üyelerinin huzur hakkı almayacağı 
paylaşıldı. Son olarak yeni dönem 
hesapları inceleme komisyonu da 
belirlendikten sonra yeni dönem 
Meclis Üyelerinden mazbatalarını 
almayanlara mazbataları takdim 
edildi.

Toplantının son bölümünde ise 
konuk konuşmacı KALDER Başkanı 
Yılmaz Bayraktar, KALDER’i ve 22-23 
Kasım 2022 tarihinde Kocaeli’de 
gerçekleşecek 31. Kalite Kongresi’ni 
anlatan bir konuşma yaptı. 
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Kocaeli Sanayi Odası Meclis 
toplntısına katılan KALDER 
Başkanı Yılmaz Bayraktar ku-

ruluş hakkında bilgi vererek; “KALDER 
Yönetim Kurulu Başkanlığı görevi-
ni geçen yıldan beri yürütüyorum. 
Gururla söyleyebilirim ki Türkiye’nin 
özgün ve özgür önemli bir derneği 
Kalite Derneği. Yarısı erkek yarısı 
kadın bir yönetim kurulu oluşturduk. 
Türkiye’nin en seçkin kurumlarının 
temsilcileri bizlerle beraber görev 
yapıyor. Bu alanda da farklılığımızı 
seviyoruz. “ dedi. 

KALDER 1990 yılında Türkiye’nin 
önemli şirketleri ve kurumları tara-
fından kurulduğunu anlatan Yılmaz 
Bayraktar; “O zaman rekabet gereki-
yordu, Türkiye Avrupa’ya açılıyordu 
ve Cumhurbaşkanı Sayın Turgut 
Özal’ın liderliğinde MÜSİAD’tan işbir-
liği istenerek bazı kurumlarımız ve 
bireylerimiz KALDER’i kurdu. O gün-
den bugüne KALDER kendi şekliyle 
devam ediyor. Ta ki 2000 yılında biz 
ne zaman ki Birleşmiş Milletler Genel 
Sekreteri Kofi Annan’ı, KALDER olarak 
Türkiye’ye davet ettik ve Küresel 

İlkeler Sözleşmesi’ni KALDER ola-
rak imzaladık; o günden sonra diğer 
kamu ve özel şirketler bu sözleşmeyi 
imzaladı, bu öne çıkmayla beraber 
Bakanlar Kurulu ‘’Türkiye’’ adını der-
neğimizin önüne verdi. 

O günden bugüne Türkiye Kali-
te Derneği olarak faaliyetlerimizi 
sürdürüyoruz. Şu anda merkezimiz 
İstanbul’da. 5 şubemiz var: Kayseri, 
Eskişehir, Ankara, İzmir ve Bursa 
olarak ve sırada Denizli’de temsilcilik 
açmak var. Kocaeli’de bir şubemizin 
olmamasını bizim ayıbımız olarak 
görebilirsiniz. Biz İstanbul’a yakın-
lığın avantajlarını ve dezavantajla-
rını düşünüyoruz ama belki sevgili 
başkanımız yeni binada bize bir oda 
verirse temsilciliğimizi ve şubemizi 
burada gururla açarız. 

Bizim 2000 üyemiz var. Bunla-
rın yarısı bireysel, yarısı kurumsal 
üye. Ama en önemlisi 450 GençKal 
üyemiz var. Bu bizim dinamizmimizi 
arttırıyor ve arkadaşlarımızı Yönetim 
Kurulu’nda dinliyor, geleceğe yön 
veriyoruz. Buradan da hareketle; Ulu 
Önder Gazi Mustafa Kemal Atatürk, 

bu kadar savaştan sonra Türkiye 
Cumhuriyeti’ni silahlı kuvvetlere 
değil gençlere emanet etti. Onun 
bilinciyle gençliğe önem veriyoruz.

Sayılarla çok hızlıca bahsedersek 
biz; 100’ü aşkın eğitmen kadromuz 
var. Bunlar EFQM Avrupa Kalite Vakfı 
Lisanslı Eğitmenlerimiz’dir. Şimdiye 
kadar yaklaşık 160.000 kişi eğitim 
aldı. 1200 üzerinde kurum bizden eği-
tim aldı. 10.000’den fazla konuda eği-
tim verdik. Yüzde 90’ın üzerinde bir 
memnuniyet anketi aldık. 95 büyük 
kongre yaptık, 2.750 etkinlik konuş-
macısı, 100.000’in üzerinde katılımcı 
ve teknik geziler yaptık. Tabii ki Koca-
eli Sanayi Odası EFQM’den ödül almış 
tek sanayi odası. Gururla bunu pay-
laşıyoruz. Ulusal Kalite Hareketi’ne 
katılan 800’e yakın üye, büyük ödül 
alan 33 kurum ve ödül alan 63 kurum 
var. 8 kurum ise Mükemmellikte Sü-
reklilik Ödülü aldı. 19 Küresel Başarı 
Ödülümüz var ve 8 adet de  Küresel-
likte Mükemmellik Ödülümüz var. 
Kocaeli Sanayi Odamız da bu ödülü 
alanlardan biri, kutluyoruz.” şeklinde 
konuştu. 

KALDER Başkanı Yılmaz Bayraktar 
faaliyetleri hakkında bilgi verdi 

[oda meclisi►
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Yerli ve yabancı firmalar, iş ortaklığı için buluştu

Yerli ve yabancı firmalar iş ortaklıkları için Match4Industry Etkinliği’nde 
biraraya geldiler.

Match4Industry İkili İş Görüş-
meleri, Kocaeli Sanayi Odası 
ve Doğu Marmara ABİGEM 

organizasyonunda 29-30 Kasım tari-
hinde Kocaeli Kongre Merkezi’nde ger-
çekleşti.

Firmaların uluslararası pazarlara 
açılmalarının sağlanması amacıyla, Av-
rupa İşletmeler Ağı kapsamında on bi-
rincisi organize edilenMatch4Industry 
etkinliği, firmalar arası ticari ve tekno-
lojik iş ortaklıklarının kurulması konu-
sunda köprü olma görevini sürdürdü. 
Yerli ve yabancı firmalar iş fırsatlarını 
keşfetmek, yeni bağlantılar kurmak ve 
endüstrideki son gelişmeleri takip et-
mek üzere Kocaeli’de bir araya geldi. 
Macaristan, Bulgaristan, Sırbistan, Al-
manya, Kuzey Makedonya, Kazakistan, 
Pakistan ve Uganda başta olmak üzere 
çeşitli ülkelerden 77 yabancı, 111 Türk 
firmanın katıldığı etkinlikte, 800 adet iş 
görüşmesi gerçekleşti. 

Match4Industry etkinliğinde; oto-
motiv yan sanayi, makine, metal, oto-

masyon, plastik, kimya, yapı malze-
meleri, bilişim ve iletişim teknolojileri, 
endüstriyel hizmetler ve danışmanlık 
alanında faaliyet gösteren firmalar yer 
aldı. Etkinlik kapsamında ayrıca ya-
bancı firma temsilcilerinin Kocaeli’nin 

mevcut iş ve üretim potansiyelini sa-
hada gözlemlemeleri için, lider otomo-
tiv üreticisi Ford Otosan’a ve Kocaeli 
Serbest Bölgesi’nde faaliyet gösteren 
özel yat üreticisi Yachtley’e ziyarette 
bulunuldu. 
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SANTEK, sanayinin büyüklerini buluşturdu

SANTEK Dijital 2022 Fuarı, Savunma Sanayii İl Buluşması ve 
Match4Industry İkili İş Görüşmeleri Etkinliği’nin açılışı eş zamanlı olarak 

yapıldı. Açılışa yerli ve yabancı sanayicilerin ilgisi yoğun oldu.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) orga-
nizasyonunda düzenlenen sa-
nayi ve teknoloji firmalarının bu-

luşma platformu haline gelen SANTEK 
Dijital 2022 Fuarı ile Savunma Sanayii 
İl Buluşması etkinliğinin açılışı Kocaeli 
Kongre Merkezi’nde yoğun bir katılım-
la gerçekleştirildi. Fuar ile eş zamanlı 
olarak Match4Industry Uluslararası 
İkili İş Görüşmeleri Etkinliği de başla-
dı. Savunma Sanayii İl Buluşması ve 
Match4Industry etkinliği 29-30 Kasım 
tarihlerinde 2 gün boyunca fiziki olarak 
gerçekleşirken, bir yıl boyunca açık ka-
lacak SANTEK Dijital Fuarı’nda ise fir-
malar online platformda buluştu. 

- Ayhan Zeytinoğlu: SANTEK kısa 
zamanda iç ve dış pazarlara erişimin 
etkili bir yolu oldu

Etkinliğin açılışına KSO Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu ve KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul ev sahipliği ya-
parken; T.C. Savunma Sanayii Başkan-
lığı Sanayileşme Daire Başkanı İrfan 
Özsert, Vali Yardımcısı İsmail Gültekin, 
protokol üyeleri, savunma sanayi ana 

yüklenici firmaları-
nın temsilci- l e r i 
ve sanayiciler d e 

açılışa katılım s a ğ -
ladı. Etkinliğin açılışında konuşan KSO 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu şunları söy-
ledi: “Oda olarak hedefimizKocaeli’yi 
uluslararası etkinliklerin de yer aldığı 
bir fuar merkezine dönüştürmek. Bu 
amaçla ilk defa 2013 yılında SANTEK 
Fuarını düzenlemeye başladık. Kısa 
zamanda fuarımız sanayi ve teknoloji 
sektörünün buluşma noktası ve iç ve 
dış pazarlara erişimin etkili bir yolu 

oldu.
Bu yıl da geçen yıl olduğu gibi fuarı-

mızı ‘SANTEK Dijital’ adı altında online 
platformda, daha güçlü erişim ve etki-
leşim olanaklarıyla düzenliyoruz. SAN-
TEK Dijital bir yıl boyunca açık olacak.

Fuarda şu an sisteme kayıtlı 125 sa-
nayi kuruluşu ve 40 teknopark firması 
yer alıyor. Kurum, kuruluş ve STK’larla 
birlikte toplam fuar katılımcı sayımız 
181. Dijital Fuarı, Ticaret Bakanlığı onaylı 
e-ihracat platformu globalpiyasa.com 
teknik alt yapısı ile düzenliyoruz. 

Fuar ile eş zamanlı olarak artık ge-
lenekselleşen “Savunma Sanayi İkili İş 
Görüşmeleri” ve “Match4Industry” et-
kinliklerimizi de düzenlemeye devam 
ediyoruz.” dedi. 

- Savunma sanayii yerlileştirme 
projesi hız kesmeden sürüyor

Oda olarak, üyemiz sanayi kuru-
luşlarının savunma sanayii tedarik 
zincirinde yer alabilmelerine destek 
olabilmek amacı ile 2014 yılında baş-
lattığımız “Savunma Sanayi Yerlileşme 
Projesi”ni yürütüyoruz. Bugüne kadar 2 

bin 900’e ya-
kın iş görüş-
mesi yapıldı. 

Bu yılda 
“ S a v u n m a 
Sanayi Koca-
eli Buluşma-
sı” etkinliğini 
gerçekleş-
tirdik. Etkin-
l i ğ i m i z d e ; 
S a v u n m a 
Sanayi Baş-
kanlığı, Milli 
S a v u n m a 
B a k a n l ı ğ ı , 
TGM Envan-

ter Kontrol 
Merkezi Müdürlüğü, ASELSAN,  RO-
KETSAN, HAVELSAN, Makina ve Kimya 
Endüstrisi Kurumu, TEİ, TUSAŞ, STM, 
TÜBİTAK SAGE, BMC ve FNSS yer alı-
yor.

- Tedarikçi olmak isteyenler için 
önemli bir fırsat

Kocaeli olarak savunma sanayin-
de olmamız gereken yerde değiliz. Bu 

sebeple savunma sanayine tedarikçi 
olmak isteyen firmalarımız için ‘Sa-
vunma Sanayi İl Buluşması’ önemli bir 
fırsat. Yurt dışından ithal edilen savun-
ma sanayi ürünlerinin yerli teminine 
ilişkin ikili iş görüşmeleri ile işbirliği ku-
rabilme imkanı var. Etkinlik için 350’nin 
üzerinde randevu alındı. 

- Match4Industry bu yıl fiziki ola-
rak gerçekleştirildi

2012 yılından beri düzenlenen ve 
artık gelenekselleşen yurt dışı ikili iş 
görüşmesi etkinliği Match4Industry 
Uluslararası İkili İş Görüşmeleri 2 yıldır 
online olarak gerçekleştirildi. Etkinlik 
bu yıl fiziki olarak gerçekleştirildi. 

Bugüne kadar 6 bin 500’ün üzerin-
de ikili iş görüşmesi, bin 700’den fazla 
firma katılım sağladı. Bu yıl; “Almanya, 
Macaristan, Bulgaristan, Sırbistan, Ku-
zey Makedonya, Kazakistan, Pakistan 
ve Uganda”dan yabancı iş insanları ile 
firmalarımızı buluşturduk. Türkiye’den 
111 firma, yabancı ülkelerden 77 katı-
lımcı oldu. Match4Industry etkinliği 
için hedefimiz; 800 adet ikili iş görüş-
mesi sağlamak. Umarız firmalarımız 
başarılı işbirlikleri kurabilirler. 

- İrfan Özsert: Kocaeli savunma 
sanayii için önemli bir il

T.C. Savunma Sanayii Başkanlığı 
Sanayileşme Daire Başkanı İrfan Öz-
sert ise şunları kaydetti: “Ülkemizin 
önemli endüstri merkezlerinden ve bu 
konuda öncü merkezlerinden biri olan 
Kocaeli’nde SANTEK Dijital Fuarı ve Sa-
vunma Sanayii buluşmasını önemsiyo-
ruz. Kocaeli, savunma sanayisi açısın-
dan çok önemli bir il. Ülke olarak içinde 
bulunduğumuz konjonktür gereği artık 
savunma sanayinde butik üretimden 
çıkıp seri üretime yönelik çalışmalar 
başlatmamız gerekiyor. Yıllarca biz ta-
lep olduğu zaman ürünleri geliştirdik, 
ürettik ve silahlı kuvvetlerimize teslim 
ettik. Fakat bulunduğumuz coğrafya 
gereği ihtiyacın ne zaman ortaya çıka-
cağı belli değil. Buna hazır olabilmemiz 
için savunma sanayimizi geliştirmemiz 
gerekiyor. O yüzden Kocaeli gibi en-
düstriyel üretime yatkın ve bu konuda 
tecrübeli şehirlerimizden maksimum 
seviyede yararlanmak istiyoruz.  
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- EYDEP’i aktif hale getireceğiz
Endüstriyel Yetkinlik Değerlendir-

me ve Destekleme Programı (EYDEP) 
programı geliştiriyoruz ve yetenek 
envanterimizi ortaya çıkarıp aktif hale 
getiriyoruz. EYDEP programı savunma 
sanayinde faaliyet gösteren ve ülke-
mizin herhangi bir ilinden bize başvu-
ran firmalarımızı ana yüklenicilerimizle 
beraber yerinde inceleyerek denetim-
den geçiriyoruz. Bu denetim sonrası 
firmalarımızın kendi potansiyellerini 
görmek istiyoruz. 

Ayrıca yetenek envanteri kapsa-
mında başvuran firmalarımızı yete-
neklerini, kabiliyetlerini, ürünlerini, 
test altyapılarını, üretim altyapılarını 
bir envanter haline getiriyoruz ki bu-
lunabilirlikleri yüksek olsun. Amacımız 
bunu savunma sanayinde genele ya-
yarak sürdürülebilirliğini sağlamak. 

EYDEP kapsamında şu ana kadar 
756 firmaya denetimde bulunduk ve 
bunu Kocaeli ilimizde nerdeyse ta-
mamlamış vaziyetteyiz.  YETEN prog-
ramı kapsamında da 2 bin 660 firma-
mız envanterimizde kayıtlı bulunuyor. 
124 tane firmamızda KOCAELİ firma-
sı.  Savunma sanayi destekleme fonu 
kapsamında destek vermekteyiz. Belli 
bir bütçeye kadar firmalarımızı des-
tekliyoruz.”

- Stand ziyaretleri gerçekleştirildi
T.C. Savunma Sanayii Başkanlığı Sa-

nayileşme Daire Başkanı İrfan Özsert, 
savunma sanayi ana yüklenici firmala-
rının stantlarını ziyaret etti. Programda 
savunma sanayi ana yüklenici firmaları 
tedarik süreçlerini de anlattılar. 

Etkinlik kapsamında 2.gün ana yük-
lenici firmalar Kocaeli Sanayi Odası 
üyesi tedarikçi firmalar bir araya geldi, 
ikili iş görüşmeleri gerçekleştirdi. Gö-
rüşmeler devam ederken KSO Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Meclis Başkanı Ha-
san Tahsin Tuğrul ve Yönetim Kurulu 
görüşme alanını ziyaret ettiler. 
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SANTEK - Savunma Sanayi görüşmeleri gerçekleştirildi
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KSO ve KOSGEB işbirliğinde seminer düzenlendi

Kocaeli Sanayi Odası ve 
KOSGEB Kocaeli Doğu 
Müdürlüğü iş birliği ile 

“İşletme Sınıfı ve KOBİ Vasfı 
Belgesi” ve yeni dönem KOS-
GEB Destekleri hakkında bilgi-
lendirme webinarı düzenlendi. 
KOSGEB Kocaeli Doğu Müdürü 
İbrahim Ustaömer, işletmelerin 
ilgili belgeyi nasıl temin ede-
ceklerine ve KOSGEB tarafın-
dan uygulanmakta olan güncel 
destek programlarına ilişkin 
bilgiler aktardı.

Smart Akademi işbirliğinde ‘yeşil mutabakat’ semineri

Kocaeli Sanayi Odası ve Smart Gü-
neş Teknolojileri Smart Akademi 
işbirliğinde ‘Yeşil Mutabakat ve 

Güneş Enerjisi Uygulamaları’ semineri 
gerçekleştirildi. Kocaeli Sanayi Odası 

Toplantı Salonu’nda gerçekleşen se-
minere ilgi yoğun oldu. 

Açılış konuşmasını Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul’un gerçekleş-
tirdiği seminerde Smart Holding Pro-

je Geliştirme Direktörü, Yenilenebilir 
Enerji Yatırımları Uzmanı Sedef Budak 
konuyla ilgili bilgilendirmede bulundu, 
seminerde merak edilen soruları ya-
nıtladı.
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Marmara Belediyeler Birliği 
ve Kocaeli Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Doç. Dr. Tahir 

Büyükakın, Cumhurbaşkanlığı İnsan 
Kaynakları Ofisi tarafından “Yeni 
yüzyılın yetenek merkezi (Talent 
hub of the new century)” temasıy-
la ilki düzenlenen “İstanbul İnsan 
Kaynakları Forumu (İstanbul HR 
Forum)”, “Yeteneğe Yatırım” paneli-
ne katılarak bir konuşma gerçekleş-
tirdi. “Bütünsel bakış açısı ve strateji 
olmadan tek başına insan kaynağına 
yatırım yapmanın bir anlamı olmaz” 
diyen Başkan Büyükakın, “Bir strate-
jiniz olmadan, bir makro çerçeveniz 
olmadan, bütüne hakim olunmadan 
aslında tek başına insan kaynakla-

rına yatırım yapmanın da bir anlamı 
yok.” dedi

“ŞEHİRLERİN STRATEJİSİ NE 
OLACAK?”

İstanbul Kongre Merkezi’nde 
düzenlenen Türkiye Petrolleri A.O. 
Yönetim Kurulu Başkanı ve Genel 
Müdürü Melih Han Bilgin mode-
ratörlüğünde gerçekleşen panele, 
PwC Türkiye Ülke Kıdemli Ortağı 
Cenk Ulu, H. İGA İstanbul Havali-
manı CEO’su Kadri Samsunlu ile 
Elçi, Dışişleri Bakanlığı Stratejik 
Araştırmalar Merkezi Başkanlığı 
Genel Müdür Yardımcısı Alper Aktaş 
katıldı. Başkan Büyükakın buradaki 
konuşmasını, “Bir belediye başkanı 

Başkan Büyükakın: İnsan kaynağınız 
yetişmemişse dünya ile rekabet 

edemezsiniz

Başkan Büyükakın, “Bir 
stratejiniz olmadan, bir 
makro çerçeveniz olmadan, 
bütüne hakim olunmadan 
aslında tek başına insan 
kaynaklarına yatırım 
yapmanın da bir anlamı 
yok.” dedi

[insan kaynakları ►
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olarak diğer bir bakış açısının da 
şehirlerin stratejisinin ne olacağıdır 
diyebilirim. Bir stratejiniz olmalı ve 
o strateji içerisinde doğru yerlerde 
doğru insanları en uygun bileşen 
olarak sağlamalısınız. Genetik, 
Robotik, Endüstri 4.0 gibi birçok şey-
den bahsediyoruz. Yeni meslekler, 
eski bilinen mesleklerin eskimesi ve 
standart dışına çıkması gibi hususlar 
konuşuluyor” diyerek sürdürdü.

“KOCAELİ BİLİŞİMİN DE BAŞKENTİ 
OLMA YOLUNDA’’

“Kocaeli’nde bütün okullara 
robotik kodlama sınıfları oluştu-
ruyoruz” vurgusu yapan Başkan 
Büyükakın, “Çok az bir süre sonra 
Kocaeli’ndeki bütün okullarda robo-
tik kodlama sınıfları olacak. Çocuklar 
okullarında robotiği ve kodlama-
yı öğrenecek. Aslında geleceğin 
meslekleri konusunda bilgi ve fikir 
sahibi olacak. Biliyorsunuz Kocaeli, 
Türkiye’nin sanayi başkentidir. Şimdi 
de bilişiminde başkenti olma yönün-
de hızla ilerliyor. Dolayısıyla orada 
bizim bu standartları çocuklarımıza 
sağlamamız lazım. Bizim de tüm 
gayretimiz bunun içindir.” şeklinde 
konuştu.

“SANAYİCİYLE VATANDAŞ 
ARASINDA BAĞ OLUŞTURUYORUZ”

Başkan Büyükakın, şehirde 
yatırımlar yapmaya devam ettikle-
rini de kaydederek, aynı zamanda 
sanayinin ihtiyaçlarını karşıla-
yacak yetişmiş insan kaynağını 
sağlamak için sanayicilerle birlikte 
istihdam programları yaptıklarını 
belirtti. USTAM adını verdikleri bir 
proje başlattıklarını söyleyen Baş-
kan Büyükkakın, “Sanayicilerle bir 
araya geliyoruz. Belediye olarak 
katalizör görevini üstleniyoruz. 
İş insanlarının ihtiyacı olan insan 
kaynağına henüz arzu edilen kali-
fikasyonları elde etmemiş sanayi-
cimizle vatandaşlarımız arasında 
bir bağ oluşturuyoruz.” ifadelerini 
kullandı.

“CUMHURBAŞKANIMIZIN ELİNDEN 
TAKDİR ÖDÜLLERİNİ ALMIŞ OLDUK”

Başkan Büyükakın, Cumhur-
başkanlığının istihdam ofisinin 
gerçekleştirdiği staj programına 
da benzer bir yaklaşımla yaklaş-
tıklarını ifade ederek, “Burada 2021 
ve 2022 yıllarında 860 tane üni-
versite öğrencisine kurumumuzda 
staj yapması için davet gönderdik. 

Bunların 267 tanesi belediyemiz 
bünyesinde staj yapmayı kabul et-
tiler. Bunun haricinde bizzat kendi-
leri başvuran 164 tane öğrenciyle 
birlikte toplam 431 staj gerçekleş-
tirildi. Büyükşehir belediyeleri ara-
sında en çok staj yaptıran belediye 
olarak Sayın Cumhurbaşkanımızın 
elinden takdir ödüllerini almış 
olduk.” dedi.

“İNSAN KAYNAĞI OLMAYAN 
ÜLKELERİN REKABET ETME ŞANSI 
YOKTUR”

Başkan Büyükakın, konuşması-
nı şu şekilde tamamladı: “Aslında 
bir stratejiniz yoksa tek başına 
insan kaynağına yatırım yapmanın 
bir anlamı yoktur. İnsan kaynağı 
yetişmemiş olan ülkelerin dünya 
ile rekabet etme şansı yok. Dolayı-
sıyla insan kaynaklarının vazgeçil-
mez bir alan olduğu, oraya yatı-
rım yapılması ve uzun vadeli bir 
yaklaşım gösterilmesi akıldan hiç 
çıkartmamalıyız. Bununla birlikte 
stratejinizi hiç unutulmamalısınız. 
Ulusal ve yerel düzeyde doğru 
ölçülendirmeyle birlikte hareket 
edilmesi gerektiğini de bir kez 
daha vurguluyorum.”
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Dijital Dönüşüm Uygulamaları paneli gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası organizas-
yonunda, HKTM San. ve Tic. A.Ş.  
Yönetim Kurulu Başkanı Tunç 

Atıl’ın moderatörlüğünde “Dijital Dönü-
şüm Uygulamaları” paneli gerçekleşti-
rildi. T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
ile ilgili kurumların sanayide dijital dö-
nüşüm uygulamalarına olan yaklaşımı, 
bu alanda verilen eğitim ve destekler, 
üniversite- sanayi işbirliği örnekleri, 
dijital dönüşümün sanayideki uygu-

lamalarında 
karşılaşılan 
sorunlar ve 
çözüm öne-
rileri uzman 
konuklar ta-
rafından pay-
laşıldı.

T Ü B İ T A K 
TÜSSİDE’den 

Sertaç Yerlikaya, “ Danışman Dijital 
Dönüşüm Sanayiyi Metaverse’e Nasıl 
Hazırlar?”, Lean Ofis Danışmanlık’tan 
Doç. Dr. Lütfi Apilioğulları “Dijital Dö-
nüşümde Endüstriyel Trendler”, Bosch 
Sanayi ve Ticaret A.Ş. Dijital Dönüşüm 
Yöneticisi Elif Funda Çalışkan ise “Veri 
Odaklı Üretim Firmalar İçin Neden 
Önemli?” konularından sunumlar ger-
çekleştirdi.

KSO ‘yeşil dönüşüm’ konusunda danışmanlık verecek

İklim değişikliğinin etkilerinin azaltıl-
masına yönelik başta Avrupa Birliği 
olmak üzere tüm dünyada ‘yeşil ve 

dijital’ dönüşüme yönelik çalışmalar 
hız kazandı. En önemli ticaret partneri-
miz Avrupa Birliği, ekonomisini döngü-
sel ekonomi ilkeleri çerçevesinde mo-
dernize etmeye başlarken ülkemizde 
de gerek devlet gerek özel sektör diji-
talleşme ve yeşil mutabakat konusun-
da elini taşın altına koyuyor. Ülkemizin 
önemli sanayi kuruluşlarına ve sek-
törlerine ev sahipliği yapan Kocaeli’de 
ise sanayideki dönüşüme liderlik eden 
Kocaeli Sanayi Odası, sektör sektör dü-
zenlediği eğitim programlarının ardın-
dan bu kez üyelerinin yeşil dönüşüm 
konusunda farkındalıklarını arttırmak 
ve pilot ölçekte firmalara danışmanlık 
yapabilmek amacı ile önemli bir proje-
nin startını verdi. 

- Kocaeli sanayiinde yeşil 
dönüşüm projesi
3 bin 500 üyesi bulunan KSO’nun 

“Kocaeli Sanayiinde Yeşil Dönüşüm” 
başlıklı projesi Doğu Marmara Kalkın-
ma Ajansı’nın Teknik Destek Programı 
kapsamında desteklenmeye hak ka-

zandı. Bu kapsamda KSO, Carbonhints 
Danışmanlık firması ile eğitim ve da-
nışmanlık faaliyetlerine başladı. Proje 
“İklim Değişikliği ve Sürdürülebilirlik” 
konulu eğitim ile başladı. KSO Konfe-
rans Salonu’nda sabah saatlerinde 
başlayan eğitime firmaların uzman ve 
yöneticileri yoğun ilgi gösterdi. Eğitim 
programına; KSO Genel Sekreteri Me-
met Barış Turabi, KSO İş Geliştirme So-
rumlusu Aynur Hacıfettahoğlu ile Car-
bonhints Genel Müdürü Çevre Yüksek 
Mühendisi Seda Gümüş de katıldı.

- 10 firmaya danışmanlık hizmeti
Eğitimin açılış konuşmasını yapan 

KSO Genel Sekreteri Turabi, Kalkınma 
Ajansı’na desteği için te-
şekkür ettikten sonra, “KSO 
olarak yerelde üyelerimizin 
farkındalıklarını artırmak ve 
sürece uyumlarını hızlan-
dırmak adına bilgilendirme 
çalışmalarına devam edi-
yoruz. AB Yeşil Mutabakatı, 
iklim değişikliği ve sürdürü-
lebilirlik konularında eğitim 
ve seminerler düzenliyo-
ruz. Sınırda karbon vergisi 

uygulanacak 5 sektörde ayrı ayrı kar-
bon ayak izi, su ayak izi ve ürün karbon 
ayak izi eğitimleri yaptık.  Proje süre-
since Carbonhints Danışmanlık firması 
ile eğitim ve danışmanlık faaliyetlerini 
yürüteceğiz. Pilot ölçekte 10 firmaya 
danışmanlık hizmeti vereceğiz. Kendi-
lerine şimdiden destekleri için teşek-
kür ederiz” dedi. Ardından Carbonhints 
Genel Müdürü Çevre Yüksek Mühendisi 
Seda Gümüş, “ISO 14064-1 Standardı-
Kurumsal Karbon Ayak İzi” hesapla-
masını uygulamalı olarak katılımcılara 
anlattı, merak edilen soruları yanıtladı. 
Önümüzdeki hafta ise seçilen 10 firma 
danışmanlık için ziyaret edilmeye baş-
lanacak.

[etkinlik ►
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‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ programı tamamlandı

Kocaeli Sanayi Odası ve Doğu 
Marmara ABİGEM işbirliğiyle fir-
maların ihracatta var olan başa-

rılarının arttırılması, ihracatı olmayan 
firmaların ise ihracata başlamalarına 
yardımcı olmak amacıyla düzenlenen 
‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ prog-
ramı katılımcı firmalara sertifikaları-
nın takdim edilmesi ile tamamlandı.

“Yeni Dönemde Dayanaklı Olmak: 
Kocaeli Yarınlara Hazır mı?” toplantısı yapıldı

Koç Zer ve Dünya Gazetesi işbirliği 
ile gerçekleşen ‘Yeni Dönemde 
Dayanaklı Olmak: Kocaeli Yarın-

lara Hazır mı?’ konulu toplantıya Ko-
caeli Sanayi Odası Başkan Vekili Çınar 
Ulusoy konuşmacı olarak katıldı. 

KSO Başkan Vekili Çınar Ulusoy, 
Odanın yeşil mutabakata uyum, dijital-

leşme gibi konularda yaptığı çalışma-
ları paylaştı.

Toplantının moderatörlüğünü Dün-
ya Gazetesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Hakan Güldağ yaparken konuşmacılar 
arasında; Gebe Güzeller OSB Yönetim 
Kurulu Başkanı Adem Ceylan, TEK-
NOSAD OSB Yönetim Kurulu Başkanı 

Şamil Tahmaz, ZER Satış ve Promena 
Hizmetleri Direktörü Orçun Güven ile 
Piri Reis Üniversitesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Erhan Arslanoğlu yer aldı. 

Toplantıya KSO Meclis Başkanı Ha-
san Tahsin Tuğrul ile Meclis Üyeleri ve 
iş dünyasından çok sayıda isim de ka-
tılım gösterdi.
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[meslek komiteleri ►

6. ve 26. meslek komiteleri ortak toplantısı gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Ağaç ve Ağaç Ürünleri ile 
Mobilya İmalatı Sana-

yi Grubu’nu temsil eden 6. ve 
26. Meslek Komiteleri ortak 
toplantılarını gerçekleştirdi. 
Toplantıda yeni döneme ilişkin 
çalışma planı oluşturuldu, sek-
tördeki gelişmeler ve beklenti-
ler değerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Kömür ve Petrol Ürünleri 
Sanayi Grubu’nu temsil 

eden 8. Meslek Komitesi kasım 
ayı toplantısını gerçekleştirdi. 
Toplantıda sektöre ilişkin ge-
lişmeler değerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Kimya Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 9 ve 10. Mes-

lek Komiteleri,  aylık toplantı-
sını gerçekleştirdi. Toplantı’da 
EBSO ve İSO ile yapılacak ortak 
toplantı değerlendirildi, sektör 
konuları görüşüldü. 
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Tıbbi ve Zirai Kimyasal 
Ürünler Sanayi Grubu’nu 

temsil eden 11. Meslek Komite-
si, aylık toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda sektörel konu-
lar değerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası 
(KSO) Plastik İnşaat Mal-
zemeleri ve Diğer Plastik 

Ürünler Sanayi Grubu’nu tem-
sil eden 13. Meslek Komitesi, 
yeni dönemin ilk toplantısını 
gerçekleştirdi. Toplantıda ya-
pılması planalnan çalışmalar 
ve sektördeki gelişmeler de-
ğerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Demir ve Çelik Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 

15. Meslek Komitesi, Kasım ayı 
toplantısı gerçekleştirdi, sek-
tördeki gelişmeleri ve yapılma-
sı planlanan çalışmaları değer-
lendirdi. 
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Demir Dışı Metaller Sa-
nayi Grubu’nu temsil 

eden 18. Meslek Komitesi ara-
lık ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda; 2023 yılı ocak 
ve şubat aylarında yapılacak 
çalışmalar görüşüldü,  sanayi-
de güneş enerjisinin kullanımı 
konusu hakkında görü alışveri-
şinde bulunuldu. 

Kocaeli Sanayi Odası 
(KSO) Demir Dışı Me-
taller Sanayi Grubu’nu 

temsil eden 18. Meslek Komi-
tesi kasım ayı toplantısını ger-
çekleştirdi.  Toplantıda; 2023 
yılı çalışma programı hakkında 
fikir alışverişinde bulunuldu,  
yapılması planlanan faaliyet-
ler planlandı. 

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Elektrik Aletleri Elektro-
nik ve Bilgi Teknolojileri 

Sanayi Grubu’nu temsil eden 
20. Meslek Komitesi, kasım ayı 
toplantısını gerçekleştirdi, sek-
tördeki gelişmeler değerlendi-
rildi.

[meslek komiteleri ►
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
İşlenmiş Metal Ürünleri 
Sanayi Grubu’nu temsil 

eden 22. Meslek Komitesi ta-
nışma toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda, gelecek döne-
me ilişkin görüş alışverişinde 
bulunuldu, sektörde yaşanan 
gelişmeler değerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
İşlenmiş Metal Ürünleri 
Sanayi Grubu’nu temsil 

eden 22. Meslek Komitesi, Ko-
mite Başkanı Metin Aktürk baş-
kanlığından tanışma toplantısı 
düzenledi. Toplantıda üyeler, 
hem sektörün durumunu ma-
saya yatırdı hem de önümüz-
deki dönme dair beklentilerini 
konuştu. KSO İş Geliştirme So-
rumlusu Aynur Hacıfettahoğlu 
da toplantıda KSO ve Kocaeli 
verileri hakkında bilgilendir-
mede bulundu.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Genel Amaçlı Makine 
İmalatı ile Makine Aksa-

mı İmalatı Sanayi Gruplarını 
temsil eden 23. ve 37. Meslek 
Komiteleri ortak toplantısını 
gerçekleştirdi. Toplantıda; yeni 
döneme ilişkin yapılması plan-
lanan çalışmalar hakkında fikir 
alışverişinde bulunuldu, Sanayi 
Uzman Projesi’nin geldiği son 
nokta değerlendirildi.
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0850 319 37 00

yildirimsogutma.com.tr

BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji

Yeşil Satranç ile sporcular Gebze’de 
‘Filli Su Saati’ büyüsünde ‘şah’ çektiler

Kocaeli Sanayi Odası’nın öncülüğünde düzenlenen ‘Yeşil Satranç – Yeşil 
Sanayi Satranç Turnuvaları’nın altıncısı, 3-4 Aralık tarihlerinde HKTM'nin 

katkılarıyla, HKTM Fuaye Alanı'nda gerçekleştirildi.

Kocaeli Sanayi öncülüğünde 6’ncısı HKTM (Hidropar 
Kontrol Teknolojileri Merkezi) işbirliiği ile düzenlenen 
satranç turnuvasına 150’ye yakın sporcu katılım gös-

terdi. Turnuvada en çok ilgiyi ise, 2. gün aynı zamanda çalış-
tırılarak hikayesi de anlatılan ‘Filli Su Saati’ gördü.

- Filli Su Saati herkesi adeta büyüledi
HKTM Binasının içerisinde girişte bulunan 3,7 metre yük-

sekliğinde ve ortalama 2,5 ton ağırlığındaki, krom alaşımlı 
paslanmaz çelik, pirinç ve bronz malzemeden yapılmış 4 
binden fazla parçası olan ‘Filli Su Saati’ heykeli, ihtişamlı gö-
rüntüsünün yanı sıra 2.gün çalışması ile de adeta tüm spor-
cu ve velileri büyüledi. Çalışması büyük bir hayranlıkla izle-
nen Filli Su Saati’nin hikayesini ise tüm izleyenlere HKTM İş 
Geliştirme Direktörü Ziya Sadıkoğlu anlattı. Tüm katılımcılar 

böyle bir eser ile kendilerini bir araya getiren Yeşil Satranç 
ve HKTM firmasına teşekkür ettiler.

- Atıf Tunç Atıl: Farkındalığın yanında sürdürülebilirlik de 
şart

HKTM (Hidropar Kontrol Teknolojileri Merkezi) Yönetim 
Kurulu Başkanı Atıf Tunç Atıl, turnuva nedeniyle gönderdiği 
mesajında; farkındalığın yanında sürdürülebilirliğin de şart 
olduğuna dikkat çekerken; “Aşırı tüketim, geri dönüşümün 
yetersizliği, bilinçsiz yapılaşma, kaynakların yanlış kullanıl-
ması ve buna benzer pek çok etmenin etkisi altında yaşa-
dığımız çevre problemlerine karşı önlem almak hepimizin 
görevidir. Bunun farkındalığını yansıtmak açısından “Yeşil 
Satranç” projesinin güzel bir adım olduğuna inanıyoruz.” 
dedi.

14 yaş ve altı kategorisinde ilk 3’e kupaları TSF Ko-
caeli İl Temsilcisi Yardımcısı Gökhan Ulutaş, ma-
dalyaları kendisi de sporcu olan ve kategorinin 1.’si 

Görkem Manav’ın da babası olan Deniz Manav, çanta 
hediyelerini ise turnuva Başhakemi Haldun Babatut-
maz verdi.

Açık kategoride ise ilk 3’e kupalarını kategorinin 10 
yaşındaki 1.’si olan Kerem Sarp Yekeler’in annesi, 
madalyaları İZAYDAŞ AŞ. Genel Müdürü Muham-

met Saraç ve çanta hediyelerini Turnuva Başhakem 
Yardımcısı Doğan Dursun verdi.

1o yaş ve altı kategorisinde ilk 3’e kupalarını ka-
tegorinin 3.’sü olan ve Yalova’dan gelen Sinegül 
Aliyeva’nın annesi Meryem Aliyeva, madalyaları 

İstanbul’dan katılan ve oğlu Kerem 5. olan sporcunun 
annesi Gül Karagülle, çanta hediyelerini Ulusal Başha-
kemlerden TSF Kocaeli Gebze İlçe Temsilcisi Ali Fuat 
Aydın verdi.

8 yaş ve altı kategorisinde ilk 3’e kupalarını kate-
gorinin 1.’si olan Efe Mutlu’nun annesi, madalya-
ları  HKTM Genel Müdürü İlham Çelebi ve HKTM 

logolu çantalarını HKTM İş Geliştirme Direktörü Ziya 
Sadıkoğlu verdi..
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BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
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soğutma sistemleri konusunda 
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çalışmaya devam ediyoruz.
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indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
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SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Tamamlayıcı İnşaat Faa-
liyetleri Sanayi Grubu’nu 

temsil eden 29. Meslek Komi-
tesi, toplantısını gerçekleşti-
rerek yeni dönemde yapılacak 
çalışmaları ve sektörün duru-
munu görüştü.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Özel Amaçlı Makine İma-
latı Sanayi Grubu’nu tem-

sil eden 30. Meslek Komitesi, 
kasım ayı toplantısını gerçek-
leştirdi. Toplantıda yeni döne-
me ilişkin görüş alışverişinde 
bulundu, sektörün beklentileri 
konuşuldu.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Bina ve Bina Dışı Yapı İma-
latı Sanayi Grubu’nu temsil eden 28. Meslek Komitesi, 
kasım ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda sek-

töre ilişkin gelişmeler görüşüldü.
Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Metal Yapı Sanayi Grubu’nu 

temsil eden 17. Meslek Komitesi, toplantısını aynı za-
manda Odamızın Yönetim Kurulu Üyesi olan Tekin 

Urhan’ın firmaı CRYOCAN Basınçlı Kaplar Endüstriyel Tesisler 
San. ve Tic. Ltd. Şti.’de gerçekleştirdi.

[meslek komiteleri ►
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Plastik Mamül İmalatı Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 34. Meslek Komitesi, aralık 
ayı toplantısını gerçekleştirdi, sektörde yaşanan son 

gelişmeleri değerlendirdi.
Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Plastik Mamül İmalatı Sa-

nayi Grubu’nu temsil eden 34. Meslek Komitesi, kasım 
ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda gelecek dö-

neme ilişkin görüş alışverişinde bulunuldu, sektördeki geliş-
meler değerlendirildi. değerlendirildi. 

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Şekillendirilmiş Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil eden 35.Meslek Komitesi Başkanı 
Yunus Akyüzlü ve KSO Belge Uzmanı Berk Han Ay, komite üyelerini ziyaret  ettiler.  Ziyaretlerde karşılıklı görüş alış-
verişinde bulunuldu.
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Özel Amaçlı Makine Aksamı İmala-
tı Sanayi Grubu’nu temsil eden 38. Meslek Komitesi kasım ayı 
toplantısını gerçekleştirdi. Sektördeki gelişmeleri değerlendiren 

komite üyeleri, yapılması planlan çalışmalara ilişkin de görüş alışve-
rişinde bulundu.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Hesapları İnce-
leme Komisyonu önceki dönem üyeleri, 
veda yemeğinde bir araya geldi.

[meslek komiteleri ►

ziyaretler ►

Adalet Komisyonu Başkanı Ziyareti

Kocaeli Adalet Komisyonu Başkanı Muhiddin Paça, seçimle-
rin tamamlanmasının ardından Kocaeli Sanayi Odası Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’na nezaket ziyaretin-

de bulundu. 

Gölcük Kaymakamı Ziyareti

Kocaeli Sanayi Odası’na nezaket ziyaretinde bulu-
nan Gölcük İlçe Kaymakamı Yusuf Özdemir, Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ile bir araya 

geldi, görevinde başarılar diledi.

Kadın Girişimciler Başkanı Ziyareti

TOBB Kocaeli Kadın 
Girişimciler İcra 
Kurulu Başkanı 

Nurcan Babalık ile İcra 
Kurulu Üyeleri, Kocaeli 
Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu’nu zi-
yaret ederek görevinde 
başarılar diledi.
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[ziyaretler ►

İzmit Rotary Kulübü Başkanı Ziyareti

İzmit Rotary Kulübü Başkanı Hüseyin Alçıoğlu ve Yönetimi, Ko-
caeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’nu ziyaret ederek 
görevinde başarılar diledi.

KOÜ Rektörü Ziyareti

Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Sadettin 
Hülagü, Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na hayırlı olsun ziyaretinde bulundu. 

MÜSİAD Ziyareti

Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret eden Müstakil Sanayici ve  
İşadamları Derneği Kocaeli Şubesi Başkanı İsmail Uslu ile 
Yönetimi,  KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 

ile bir araya geldi, görevinde başarılar diledi.  

TÜMSİAD Ziyareti

Kocaeli Sanayi Odası’na nezaket ziyaretinde bulu-
nan TÜMSİAD Kocaeli Şube Başkanı Yunus Pehle-
van ve Yönetim Kurulu, Başkan Ayhan Zeytinoğlu 

ile bir araya geldi, hayırlı olsun dileklerinde bulundu. 

SGK Kocaeli İl Müdürü Ziyareti KEV Başkanı Ziyareti



3� Kocaeli Odavizyon

[osb’lerden ►

GEPOSB, katılımcıların ihtiyaçları ve gelişen 
teknolojiler doğrultusunda hizmetlerini sürdürüyor

Odavizyon Dergisi Yazı İşleri Mü-
dürü Belma Özgen Akbay, İstan-
bul ve Kocaeli sınırının kesiştiği 

noktada Gebze’de yer alan, Türkiye’nin 
en çevreci OSB’lerinden GEPOSB Bölge 
Müdürü ile görüşerek OSB hakkında 
bilgi aldı. OSB’nin tercih edilme ne-
denleri ve verdiği hizmetler hakkında 
detaylı bilgilendirme yapan GEPOSB 
Bölge Müdürü Murat Üstüntürk şunları 
aktardı:

“140 hektar alan üzerine kurulu 
olan Gebze Plastikçiler Organize Sa-
nayi Bölgesi (GEPOSB)’da, 146 adet 
sanayi parseli, 57 adet KSS alanı içeri-
sinde toplam 223 adet işletme üretim 
yapıyor. Bu işletmelerden 8’ini yaban-
cı sermayeli kuruluşlar oluşturuyor. 
Bunların arasında Bu kuruluşların ara-
sında; İtalya, Amerika, İsviçre, Alman-
ya, İspanya, Avusturya, Yunanistan, İs-
veç, Suriye ve Japonya’dan katılımcılar 

bulunuyor. GEPOSB, fiziki altyapısı ve 
sunduğu hizmetleri ile de yabancı ser-
mayeli kuruluşların tercih ettiği bir OSB 
konumunda. 

2022 yılı itibarıyla 14 bin kişiye iş 
olanağı sağlanan GEPOSB’da, yüzde 
100 doluluk sağlandığında toplam ça-
lışan sayının 16 bin kişiye ulaşması he-
defleniyor. 

- GEPOSB, Türkiye’nin en çevreci 
OSB’lerinden biri

15 metre genişlikteki caddeleri, 12 
metre genişlikteki sokakları ve 18 kilo-
metre bakımlı asfalt yolları, yeşil alan-
ları, ayrık sistemde inşa edilmiş olan 
atıksu ve yağmur suyu altyapılarının 
bulunduğu GEPOSB, Türkiye’nin en 
çevreci OSB’lerinden biri. 

Endüstriyel atık su çıkışı bulunan 
katılımcılarının atık su ölçümlerini 7/24 
kontrol altında tutarak, tehlikeli atık 

bertarafı ile alt yapı sistemlerinin işle-
tilmesinin ve bakımının düzenli olarak 
yapıldığı GEPOSB’da, bölge yolları her 
zaman bakımlı ve temiz, her türlü kötü 
hava koşullarında ulaşımın kesintisiz 
yapılabilmesini sağlayan teknik ekip ve 
ekipmanlara mevcut. 

Türkiye’de OSB’ler arasında “En 
Çevreci OSB” yarışmalarında İkincilik 
ve Jüri Özel Ödüllerini alan GEPOSB, 
Kocaeli’nde ilk kez Merkezi Atıksu Arıt-
ma Tesisini kuran ve işleten OSB ol-
masının yanı sıra Türkiye’deki OSB’ler 
arasında, ilk olarak yangın yeterlilik 
belgesi verme yetkisine de sahiptir. 

Türkiye’deki OSB’ler içerisinde ilk 
yangın yeterlilik belgesi verme yetkisi-
ni İçişleri Bakanlığından alarak hizmet 
vermeye başlayan GEPOSB İtfaiyesi, 
2003 yılında kurulmuş olup yangın ve 
patlamalara karşı alınacak önlemler 
konusunda personel eğitimleri teorik 

Türkiye'nin sanayi odağı Gebze Plastikçiler Organize Sanayi 
Bölgesi (GEPOSB), katılımcılarının ihtiyaçları ve gelişen teknolojiler 

doğrultusunda hizmetlerini sürdürüyor.

Türkiye’nin kişi başına düşen üretim 
miktarının en yüksek olduğu İstanbul 
ve Kocaeli sınırının kesiştiği noktada, 
Gebze’de yer alan GEPOSB, ulaşım ko-
laylığı, pazara yakınlığı, teknolojik alt 
yapısı, tedarik kolaylığı ile “Türkiye Sa-
nayisinin Odağında” olup, yerli ve ya-
bancı sermayenin de cazibe merkezidir.

1989 yılında plastik sektörünün önde gelen 115 sanayicisi-
nin ortak kararı ile, 140 hektar alan üzerine kurulu GEPOSB’da, 
146 adet sanayi parseli, 57 adet KSS alanı içerisinde toplam 
223 adet işletme üretim yapıyor.
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ve uygulamalı olarak verilmeye devam 
ediyor. 

Türkiye’de OSB’ler arasında ilk “ISO 
50001:2018 Enerji Yönetim Sistemi”ni 
kurarak hizmetlerini sürdüren GE-
POSB, tek durak ofis yaklaşımı ile yerli 
ve yabancı katılımcılarına yüksek per-
formansta ve etkin hizmetler sunuyor. 
Bu hizmetlerin başında, ruhsat ve izin-
ler geliyor. Bu kapsamda;

• İmar durumu
• Yapı ruhsatı
• Yapı kullanma izni
• İtfaiye yangın yeterlilik belgesi
• Arıtma tesis onayı
• Deneme izni
• Kanal bağlantı izin belgesi
• Deşarj kalite kontrol ruhsatı
• İş yeri açma ve çalışma ruhsatı

hizmetleri geliyor. 
5188 sayılı kanuna göre 14 kişiden 

oluşan “Özel Silahlı Güvenlik Teşkilatı” 
ile korunann GEPOSB’nin projeleri ise 
şöyle:

“• İnternet teknolojileri, ses ve data 
hizmetlerinin bir merkezde toplanarak, 
OSB 4.0 dönüşümünü sağlamak,

• Sanayinin odağındaki GEPOSB’u 
kültür, sanat ve ticaretin merkezi hali-
ne getirmek,

• Yüzde 99 doluluk oranına ulaşıl-
ması nedeniyle genişleme alanı çalış-
maları,

• Bölgeye değer katacak OSB ticaret 
alanında ticari ofisler depolar vb. kon-
sept proje çalışmaları.”

- Yeni yönetim merkezi, üyelerinin 
tüm ihtiyaçlarını karşılayabiliyor

GEPOSB’un akıllı bina olarak tasar-
lanan 7  bin 900 m2 kapalı alana sahip 
yeni yönetim merkezinin üyelerinin 
tüm ihtiyaçlarını rahatlıkla karşılaya-
cak şekilde planlandığını aktaran Murat 
Üstüntürk, GEPOSB Yönetim Merkezi 
ve Sosyal Tesisleri hakkında şu bilgileri 

paylaştı: “ GEPOSB yönetim merkezin-
de 250 kişilik seminer konferans salo-
nu, 20 kapalı olmak üzere açık alanla 
birlikte 60 araç kapasiteli otopark ve 
katılımcı ürünlerinin sergilendiği 300 
m2 kalıcı bir fuar alanı bulunuyor. Kül-
tür ve sanat eserlerinin sergilenece-
ği salonları da bulunduğu, firmaların 
ürünlerinin tanıtımını yapabileceği, 

üyelerin müşterilerini 
ağırlayabileceği ve önemli 
toplantılarını gerçekleş-
tirebileceği VIP salonların 
da yer aldığı merkezde 
kapalı futbol sahası, halı 
saha, tenis kortu, voleybol 
ve basketbol sahalarıyla 1 
km’lik bir yürüyüş kulvarı, 
restoran, kır kahvesi bu-
lunuyor. GEPOSB Yönetimi 
mesire alanına 5 bin ağaç 
dikerek meyve bahçesinin 
oluşmasına da imkân sağ-
ladı.

- 2023 Atatürk Takvimi hazır
Gebze Plastikçiler Organize Bölgesi 

Bölgesi’nin 15 yıla yakın bir süredir her 
yıl hazırlattığı ve büyük ilgi gören Ata-
türk takviminin de hazır olduğunu söy-
leyen Murat Üstüntürk, Dergi Yazı İşle-
ri Müdürü Belma Özgen Akbay’a, çevre 
temalı kutusunda Atatürk takviminden 
de hediye etti.

Kısaca GEPOSB;

Yatırımlarını katılımcılarının finansma-
nı ile kredi kullanmadan gerçekleştiren,

15 metre genişlikteki caddeleri, 12 met-
re genişlikteki sokakları ve 18 kilometre 
bakımlı asfalt yolları, yeşil alanları, ayrık 
sistemde inşa edilmiş olan atıksu ve yağ-
mur suyu altyapılarının bulunduğu,

OSB bünyesinde bulunan tüm katılım-
cılara hizmet veren Merkezi Atıksu Arıtma 
Tesisinin bulunduğu,

4562 sayılı OSB Kanunu’na uyum sü-
recini tamamlayarak Sanayi ve Ticaret 
Bakanlığı’ndan 44 nolu sicil numaralı OSB 
tüzel kişiliği ile tescillenen,

Özel güvenlik ve itfaiye teşkilatına sa-
hip, 

ISO 9001:2015 Kalite Yönetim Sistemi, 
ISO 14001:2015 Çevre Yönetim Sistemi ve 
Türkiye’ de ilk olarak ISO 50001:2018 Enerji 
Yönetim Sistemi Belgesini alan,

Deprem kuşağında olunmasına rağmen, 
zemin yapısı nedeni ile Marmara Depre-
minden etkilenmeyen,

Bünyesinde yeni girişimcilerin destek-
lenmesine yönelik Küçük Sanayi Sitesi ba-
rındıran, 

Spor kompleksinin yer aldığı mesire 
alanı bulunduran,

Yönetim Merkezi ve Sosyal Tesisleri ile 
örnek teşkil eden bir OSB konumunda.

Merkez Bina içerisindeki FUAR alanı
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[başkan etkinlikler ►

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, İstanbul’da iş yemeğine katıldı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
TOBB’u temsilen Meksika Dışişleri Bakanı Marcelo Ebrard ile çalışma kahvaltısına katıldı. 

TOBB Serbest Bölgeler Meclisi Toplantısı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB 
Başkan Yardımcısı olarak sorumlu olduğu TOBB Serbest 

Bölgeler Meclisi toplantısına katıldı.

TOBB Serbest Bölgeler Meclisi Toplantısı

Kocaeli Sanayi Odası ev sahipliğinde Organize Sanayi Bölgesi Başkanları Toplantısı gerçekleştirildi. 
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TOBB Yönetim Kurulu Kayseri’de çeşitli 
temaslarda bulundu

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu’nun da araların-

da bulunduğu TOBB Yönetim Kurulu ile 
birlikte Kayseri’de çeşitli temaslarda 
bulundu. Bu kapsamda Kayseri Valisi 
Gökmen Çiçek’i, Kayseri Ticaret Odası 

Başkanı Ömer Gülsoy’u, Meclis Baş-
kanı Cengiz Hakan Arslan’ı ve Kayseri 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başka-
nı Recep Bağlamış ve meclis üyelerini 
ziyaret edildi.

Ziyaretlerin ardından TOBB Yöne-
tim Kurulu Toplantısı, TOBB Başkanı 

Rifat Hisarcıklıoğlu’nun yönetiminde 
ve Kayseri Sanayi Odası Başkanı Meh-
met Büyüksimitçi’nin ev sahipliğinde 
gerçekleştirdi. 

Ayrıca Kayseri Sanayi Odası ta-
rafından düzenlenen Kayseri Sanayi 
Gecesi’ne iştirak edildi.

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’nun da aralarında bulunduğu TOBB Yönetim Kurulu ile birlikte 

Kayseri’de çeşitli temaslarda bulundu. 

Kayseri Ticaret Borsası Başkanı Recep Bağlamış ile Kayseri Ticaret Odası Başkanı Ömer Gülsoy ile

TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı

Kayseri Valisi Gökmen Çiçek Ziyareti

Kayseri Ticaret Odası Meclis Başkanı 
Cengiz Hakan Arslan ile
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Otomotivde Sürdürülebilirlik, Uluslararası 
Otomotiv Mühendisliği Konferansı - IAEC 

2022’de Masaya Yatırıldı

Otomotiv mühendisliği alanın-
da en yeni teknolojilerin ve 
gelişmelerin mercek altı-

na alındığı Uluslararası Otomotiv 
Mühendisliği Konferansı - IAEC”, 
sürdürülebilirlik temasıyla gerçek-
leştirildi. Bu yıl yedincisi düzenlenen 
IAEC 2022’ye alanında uzman yerli, 
yabancı mühendislerle birlikte, 
dünyanın önde gelen şirketlerinin 
yöneticileri katıldı. 

Uluslararası Otomotiv Mühen-
disliği Konferansı – IAEC 2022’nin 
açılışını yapan aynı zamanda 
konferans başkanı da olan Sabancı 
Üniversitesi Mühendislik ve Doğa 
Bilimleri Fakültesi Öğretim Üye-
si Prof. Dr. Gündüz Ulusoy, “İklim 
değişikliğine yönelik öncelikli hedef, 
küresel ısınmanın endüstrileşme 
öncesi dönemin 1.5 derece üstüy-
le sınırlandırılmasıdır. Bu hedefe 
ulaşabilmek için 2050 yılında net 
0 karbon salınımı hedefinin tuttu-
rulması yaşamsal öneme sahip. 
Bu hedefin tutturulmasında da 
otomotiv sektörüne kritik bir görev 
düşüyor. Otomobil, kamyon ve hafif 
ticari araçların egzoz salınımları, 
tüm mobilitenin karbon salınımının 

yaklaşık yüzde 75’ini teşkil etmekte-
dir. Bu ise yılda 600 gigaton kar-
bondioksit salınımına karşılık gelir. 
Diğer bir deyişle dünyanın karbon 
salınımının yaklaşık yüzde 15’idir. Bu 
birkaç istatistik bile bize, otomotiv 
sektörü ve sürdürülebilirliğin nasıl 
iç içe olduğunu göstermeye yetiyor” 
açıklamasında bulundu.

Dönüşüm için 20 yıl var
Konferansta konuşma yapan 

SAE International’ın Sürdürülebilir 
Mobilite Çözümleri Başkanı Frank 
Menchaca, sürdürülebilirliğin, hare-
ketliliğin geleceği için çok kritik öne-
me sahip olduğunu söyledi. Sektör-
de elektrikasyon gibi teknolojilerle 
çok büyük bir değişim yaşandığını 
ifade eden Frank Menchaca, “Bu, her 
şeyi değiştiriyor. Tedarik zinciri, mü-
hendislik, iş, şirketlerimizi yönetme 
ve onlara liderlik etme biçimimizi 
bile değiştiriyor. Son sanayi devri-
mini düşünecek olursak; yaklaşık 
1700 yılında başlamıştı. Son sanayi 
devrimini yaşamamız için 250 yılı-
mız vardı. Bu dönüşümü yaşamak 
için 20 yılımız var! Bu, muazzam bir 
zorluk ama muazzam da bir fırsat” 

dedi.
Her yıl alanında uzman yerli 

ve yabancı isimleri Türkiye’de bir 
araya getiren Uluslararası Otomotiv 
Mühendisliği Konferansı – IAEC”nin 
yedincisi İstanbul’da gerçekleş-
tirildi. Bu yılki ana teması sürdü-
rülebilirlik olan ve iki gün süren 
konferansa, Sabancı Üniversitesi ev 
sahipliği yaptı. Otomotiv Endüstrisi 
İhracatçıları Birliği (OİB), Otomotiv 
Sanayii Derneği (OSD), Otomotiv 
Teknoloji Platformu (OTEP), Taşıt 
Araçları Tedarik Sanayicileri Derne-
ği (TAYSAD) tarafından Amerikan 
Otomotiv Mühendisleri Birliği’nin 
(Amerikan Society of Automotive 
Engineers- SAE International) iş bir-
liğiyle ve Tofaş’ın altın sponsorluğu 
kapsamında düzenlenen organizas-
yon, Türkiye ve dünyadan alanında 
uzman çok sayıda ismi ağırladı. Et-
kinliğin gümüş sponsorları Tisan ve 
A2MAC1 olurken, Cavo, İnfotron ve 
Vestel ise bronz sponsorluk yapa-
rak konferansı desteklediler.

Sürdürülebilirlik ana teması ile 
IAEC’22 !

Uluslararası Otomotiv Mühen-

[otomotiv ►
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disliği Konferansı – IAEC 2022’nin 
açılışını, aynı zamanda konferans 
başkanı da olan Sabancı Üniversi-
tesi Mühendislik ve Doğa Bilimleri 
Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Gündüz Ulusoy yaptı. Konferansın 
temasını belirleme aşamasında tüm 
seçeneklerin kendilerini sürdü-
rülebilirlik konusuna getirdiğini 
söyleyen Prof. Dr. Gündüz Ulusoy, 
“Seçenekler üzerinde dururken bun-
ların hızla sürdürülebilirlik üzerinde 
yakınsadığını gördük. Sanıyorum 
bunun bir nedeni de ülkemizde de 
dünyada da iklim değişikliğinin, bu-
nun olumsuz etkilerinin artık günlük 
yaşamımızın bir parçası oluşu” dedi.

Son dönemin en büyük dönüşümü!
İklim değişikliğine yönelik ön-

celikli hedefin, küresel ısınmanın 
endüstrileşme öncesi dönemin 1.5 
derece üstüyle sınırlandırılması 
olduğunu vurgulayan Ulusoy, “Bu 
hedefe ulaşabilmek için 2050 yılın-
da net 0 karbon salınımı hedefini 
tutturulması yaşamsal öneme sa-
hip. Bu hedefin tutturulmasında da 
otomotiv sektörüne kritik bir görev 
düşüyor. Otomobil, kamyon ve hafif 
ticari araçların egzoz salımları, tüm 
mobilitenin karbon salımının yak-
laşık yüzde 75’ini teşkil etmektedir. 
Bu ise yılda 6 gigaton karbondiok-
sit salımına karşılık gelir. Diğer bir 
deyişle dünyanın karbon salımının 
yaklaşık yüzde 15’idir. Bu birkaç 
istatistik bile bize otomotiv sektö-
rü ve sürdürülebilirliğin nasıl iç içe 

olduğunu göstermeye yetiyor. O 
itibarla, otomotivde sürdürülebilirli-
ği yasa ve regülasyonlar vasıtasıyla 
uymak zorunda olunan kısıtlar değil 
bilakis sektörün yaşamını gelişerek 
sürdürebileceği yeni bir ortamın, bir 
değişimin unsurları olarak yorumla-
maya, etkileyeme çalışmak gere-
kiyor. Bu değişim sürecine yirminci 
yüzyıl başındaki kitlesel üretime ge-
çişten bu yana otomotiv sektörünün 
içinde olduğu en büyük dönüşümdür 
diyebiliriz. Bu dönüşüm, riskleri 
olduğu gibi fırsatları da beraberin-
de getiriyor. Faydalanabilenler için 
yeni oyun sahaları açılıyor. Kısaca 
ifade ettiğim bu hususlar, sürdürü-
lebilirliğin, sadece bu konferansın 
değil, önümüzdeki dönemlerde de 
ana gündem maddelerinden biri ol-
duğunu gösteriyor. Sadece otomo-
tiv sektörünün dönüşümünde değil, 
bütün dönüşümlerde insan kaynağı 
en önemli etken olarak ortaya çıkar” 
diye konuştu. Öğrencilerin sektöre 
ilgisini uyandırmak ve onları motive 
etmek için ikinci gün programına 
Formula Student adlı bir oturum 
eklediklerini belirten Prof. Dr. Gün-
düz Ulusoy, 4 üniversiteden öğrenci 
takımlarının, elektrikli otomobil 
çalışmalarını konferans sonuna 
kadar sergileme fırsatı yakaladığını 
kaydetti. 

Dönüşüm için sadece 20 yılımız 
var!

Açılışın ardından bir konuşma 
yapan SAE International’ın Sürdü-

rülebilir Mobilite Çözümleri Başkanı 
Frank Menchaca ise, sürdürülebi-
lirliğin, hareketliliğin geleceği için 
çok kritik öneme sahip olduğunu 
söyledi. Sektörde elektriklenme gibi 
teknolojilerle çok büyük bir deği-
şim yaşandığını ifade eden Frank 
Menchaca, “Bu, her şeyi değiştiri-
yor. Tedarik zinciri, mühendislik, iş, 
şirketlerimizi yönetme ve onlara 
liderlik etme biçimimizi bile değiş-
tiriyor. Son sanayi devrimini düşü-
necek olursak; yaklaşık 1700 yılında 
başlamıştı. Son sanayi devrimini 
yaşamamız için 250 yılımız vardı. Bu 
dönüşümü yaşamak için 20 yılımız 
var! Bu, muazzam bir zorluk ama 
muazzam da bir fırsat” dedi.

2030 yılına kadar kömür kullanımı 
bitmeli!

2020 verilerine göre ABD’de 
yüzde 27 ile en fazla sera gazı 
salınımı yapan sektörün taşıma-
cılık olduğunu vurgulayan Frank 
Menchaca, şunları söyledi: “Dünya 
genelinde yüzde 25 olması lazım 
bu oranın. Önümüzdeki güçlük işte 
bu taşımacılık sektörünü alıp sera 
gazı salınımımızı azaltmak. Bu, çok 
büyük bir vazife. Bunu düşünmek 
için bir dizi aracımız da mevcut. 
Elektrikli, hidrojen, biyoyakıtlar ve 
biyokütle gibi. Ve sonrasında gerekli 
olacak altyapıyı da düşünmemiz 
lazım. Biz burada düşünme biçi-
mimizi ayrıştırdık. Nasıl yapacağı-
mıza dair. Net sıfıra ulaşmak için 
farklı yolları anlatacağım. Yüksek 
elektriklenme var. Ya da gerçekten 
gerçek elektrikli araçlara çok kolay 
tanıyoruz. Elektriklilerde yenile-
bilir enerji kullanımı var.  Ve bir de 
statüko var ki bu da kabul edilebilir 
değil! Birkaç farklı senaryomuz var. 
Bu araçların ve bu yolların her birini 
kullanarak net sıfır salımına ula-
şılabilir. Bütün buradaki kilit nokta 
ise; ABD’de çok büyük kilit değişik-
likler olması gerekiyor. 2030 yılına 
kadar kömür kullanımını bırakmış 
olmamız lazım. Doğalgaz, ABD’nin 
en büyük ihraç kalemlerinden bir ta-
nesi. 2040 yılına kadar bunu azalt-
mamız gerekiyor. Yenilebilir enerji 
payımızı artırmamız gerekiyor. Eğer 
yüksek oranda elektriklenmeden 
bahsedeceksek, yüzde 76 daha az 
petrol ve doğalgaz anlamına geliyor 
2020’ye kıyasla. Biraz daha az 
yüksek elektriklenme olursa; yüzde 
64 daha az oluyor. Yenilebilir enerji 
payını arttırdıkça da azalıyor. Yüzde 
56’ya iniyor. Tamamen yenilenebilir 
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enerji ise o zaman çok az miktarda 
fosil yakıt kalıyor. Bu benim için çok 
kökten bir değişim. 1750’de başla-
yan ilk sanayi devrimi kadar kökten 
bir değişim.”

En büyük sorun şarj altyapısı!
ABD’de 2020’de yaklaşık 5.2 

milyon elektrikli aracın olduğunu 
ifade eden Frank Menchaca, bu-
nun sadece yüzde 2 pay anlamına 
geldiğini belirtti. 2030 yılına kadar 
elektrikli araç sayısının 49 milyona 
ulaşarak payını yüzde 17’ye çıka-
racağını vurgulayan Menchaca, 
“2040’ta 204 milyon adet ve yüzde 
64 pay, 2050’de de net sıfıra ulaş-
mak için 328 milyon adet elektrikli 
araç. Bu, şu an toplam araç sayısın-

dan da fazla bir sayı. Yani çok büyük 
bir güçlük var karşımızda ve biz SAE 
olarak bunun beraberinde getirdiği 
birçok sorunun çözümüne katkıda 
bulunmaya çalışıyoruz” diye konuş-
tu. ABD’de şarjlar istasyonlarında 
yüzde 25-30 oranında şarj edeme-
me sorunu olduğunu belirten Frank 
Menchaca, “Yani şunu bir düşünün 
biz hepimiz, benzin pompasına gidip 
benzin almaya alışığız ama o pom-
panın yüzde 75 oranla çalıştığını 
hayal edemeyiz! Ama ABD’de şöyle 
bir gerçeklik var ki, şarj altyapısı 
yüzde 30 oranında başarısız oluyor. 
Çok sayıda kategorize edilmeyen 
hata kodları var. O şirketlerden biri 
bunu şu şekilde özetledi. Eğer bunu 
düzeltmezsek, planımız ne kadar iyi 
olursa olsun hiçbir planımız gerçek-
leşmez çünkü tüketiciler elektrikli 
araçları kabullenmez. Yani yüzde 
5 kaldıysa aracımızda ve bir şarj 

istasyonuna geldiğimizde çalışması 
gerekirken çalışmıyorsa; nasıl güve-
nebilirsiniz ki” dedi.

Döngüsel ekonomi ele alındı!
IAEC 2022, daha sonra “Döngüsel 

Ekonomi” başlıklı oturumla devam 
etti. Toronto Metropolitan Üniversi-
tesi (TMU) Veri Analitiği Master ve 
Sertifika Programları Direktörü Prof. 
Dr. Ayşe Başar’ın moderatörlüğü-
nü üstlendiği oturumda; Indra Sas 
CEO’su Loic-Bey Rozet, SSAB Güney 
Avrupa, FR & TRMEA Satış Direktörü 
Pedro M. Rodriguez, MHP Manage-
ment -und IT- Bertaung GmbH Sür-
dürülebilirlik ve Hareketlilik Dönü-
şümü Başkanı Dr. Thilo Greshake ve 
EXITCOM Genel Müdürü Murat Ilgar 

panelist olarak yer aldı. Ardından, 
Boğaziçi Üniversitesi-CARF Merkezi 
Müdür Yardımcısı Prof. Dr. Nilgün 
Kıran Cılız’ın “Çevresel Etki (Karbon 
Nötr ve Ürün Yaşam Döngüsü)” 
isimli oturuma geçildi. Bu oturumda, 
Ford-Werke GmhB Sürdürülebilirlik 
İleri Regülasyonlar ve Ürün Uy-
gunluğu Direktörü Dr. Wulf Peter 
Schmidt, AVL Enerji ve Sürdürüle-
bilirlik Kıdemli Ürün Müdürü Martin 
Rothbart, Bosch Dijital Dönüşüm & 
Sürdürülebilirlik Lideri Ersin Öz-
türk ve VALEO Grup Dış İlişkiler ve 
Sürdürülebilir Kalkınma Müdürü 
Jean-Baptiste Burtscher da panelist 
olarak görev aldı. Konferansın birin-
ci günü, “Dijital Dönüşümün Bugü-
nü ve Gelecek Öngörüleri” başlıklı 
oturumla son buldu. Son oturumun 
panelistleri ise ODTÜ-Bilim ve Tek-
noloji Politikaları Araştırma Merkezi 
ve İktisat Bölümü Öğretim Üyesi 

Prof. Dr. Erkan Erdil, ODTÜ BİLTİR 
Merkezi Başkanı Prof. Dr. Mus-
tafa İlhan Gökler, Fraunhofer IAO 
Araştırma Departmanı İleri Sistem 
Mühendisliği Başkanı ve PDM/PLM 
Danışmanlık Merkezi Başkanı Dipl. 
–Ing Mehmet Kürümlüoğlu ve MEXT 
Teknoloji Merkezi Grup Direktörü 
Efe Erdem oldu.

IAEC 2022’de ikinci gün!
IAEC 2022’nin ikinci günü; aynı 

zamanda Konferans Başkanı da 
Sabancı Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Gündüz Ulusoy’un 
konuşmasıyla başladı. Ardından 
ana konuşmacı olarak McKinsey 
Company Şirket Ortağı ve EMEA 
Bölgesi Otomotiv ve Dijital üretim 
Lideri Andras Kadocsa, “Sürdürü-
lebilirlik Yolunda Otomotiv Endüs-
trisi” başlığıyla bir değerlendirme 
yaptı. Akabinde moderatörlüğünü 
Sabancı Üniversitesi İstanbul 
Uluslararası Enerji ve İklim Mer-
kezi (IICEC) Direktöre Bora Şekip 
Güray’ın üstlendiği, “Alternatif 
Yakıtlı Araçlar ve Alt Yapısı” başlıklı 
oturup gerçekleştirildi. Bu otu-
rumda, Hydrogen Europe CEO’su 
Jorgo Chatzimarkakis, Fraunhofer 
IAO Enstitü Müdürü ve Akıllı Enerji 
ve Mobilite Çözümleri Araştırma 
Bölüm Başkanı Dr. –Ing Daniem 
Stetter, Ford Otosan Elektronik 
Sistemler ve Yazılım Direktörü 
Alper Tekeli ve ACEA Mobilite ve 
Sürdürülebilir Taşımacılık Direktö-
rü Petr Dolejsi panelist olarak yer 
aldı.  Öğleden sonraki ilk etkinlik, 
Formula Student oldu. Yıldız Teknik 
Üniversitesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Alp Tekin Ergenç’in açılışını yaptı-
ğı program YTÜ Yarış Takımı, İTÜ 
Yarış Takımı, Fırat Yarış Takımı ve 
Sabancı Motorsport’un yer aldığı 
eğitimle devam etti. İkinci günün ve 
konferansın son oturumu ise “Elek-
trikli Araç Şarj Alt Yapısı” başlığın-
da gerçekleştirildi. Moderatörlü-
ğünü Boğaziçi Üniversitesi Makine 
Mühendisliği Öğrenim Üyesi Prof. 
Dr. Günay Anlaş’ın yaptığı oturum-
da, Fev Europe GmbH E-Mobilite 
Sistemleri Departman Yöneticisi 
Dr. –Ing Rene Savelsberg, Vestel 
Kıdemli Ar-Ge Program Müdürü 
Görkem Özvural, WAT Mobilite Güç 
Yönetimi Çözümleri İş Birimi Lideri 
Okan Cicimen panelist olarak katı-
lım sağladı. Konferansın kapanışını 
ise Sabancı Üniversitesi Öğretim 
Üyesi ve Konferans Başkanı Prof. 
Dr. Gündüz Ulusoy gerçekleştirdi.

[otomotiv ►
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UMAKİT çevre için hidrojen enerjisi ile 
çalışan araçlar üretiyor

UMAKİT, iklim değişikliği ile mücadele kapsamında, çevrenin korunması 
için sıfır karbon emisyonu ile çalışan hidrojen enerjili araçlar üretiyor

Uludağ Üniversitesi Makina Top-
luluğu (UMAKİT) 2004 yılında 
kurulan, çevreye duyarlı, uyum-

lu ve yenilikçi bir topluluk. UMAKİT’in 
amacı, yenilenebilir enerji odaklı tekno-
lojiler alanında milli sanayiye teknoloji 
ve nitelikli mühendis sağlayabilmek.  

Çağımızın parlayan yıldızı olan al-
ternatif enerji ve alternatif enerjili 
araçlar üzerinde çalışmalarını yoğun-
laştıran UMAKİT, ilk kuruluş yıllarında 
çalışmalarına zamanın trendi olan gü-
neş enerjisiyle çalışan araçlarla baş-
ladı. Zaman içerisinde hidrojen enerji-

siyle çalışan araçlara yönelen topluluk 
bu süreç içerisinde birçok deneyim ve 
başarı da elde etti. Yaptığı çalışmalar 
ve projeleriyle yurt içi ve yurt dışın-
da birçok ödüle layık görülen UMAKİT 
adına görüş bildiren üniversiteli mü-
hendisler, “Hidrojen enerjisiyle çalışan 
araçlar yapmamızın ana sebebi aracın 
sıfır karbon emisyonuyla çalışması. Bu; 
dönemimizin en büyük sorunlarından 
iklim değişikliliğinin, doğayı ve çevreyi 
kirletilmesinin önüne geçilebilmesi an-
lamına geliyor.” diyorlar. 

- TÜBİTAK 
Efficiency Challenge 1.’si
Üniversiteli mühendisler; 2018 Av-

rupa Şampiyonluğu başarısı ile Avrupa 
Şampiyonu olan ilk ve tek Türk ekibi 

olan UMAKİT’in ödüllü projelerini ise 
şu şekilde özetlediler:

2022 yılı ödülleri:
- TÜBİTAK Efficiency Challenge 

1.liği (TÜBİTAK TEKNOFEST) 
- TÜBİTAK Efficiency Challenge 

Kurul Özel Ödülü
Yaptığımız fuel cell,powertrain ve 

tekerlek içi sistemlerdeki projeleri-
mizle:

- FEV Inn Yarışmasında 1.lik ve 
3.’lük (FEV Türkiye) 

- Shell Eco Marathon Avrupa’da 
İnovasyon 2.’liği 

- Shell Eco Marathon Avrupa Gü-
venlik Ödülü 2.’liği

Efficiencly Challenge 
Yarışmalarında;
2021 yılında;
Tanıtım ve Yaygınlaştırma Ödülü;
2019 yılında;
Hidromobil Performans 3.’sü, 
Yerli Ürün Teşvik Ödülü
2018 yılında;
Hidromobil Performans Üçüncüsü, 
Teknik Tasarım Ödülü,
Tanıtım ve Yaygınlaştırma Ödüllü

UMAKİT ekibi, ürünü ile Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi tarafından, Ko-
caeli Kongre Merkezi’nde düzenlenen 
‘Sıfır Atık Festivali’nde de büyük ilgi 
gördü.

[çevre ►



�� Kocaeli Odavizyon

Ayın en büyük yatırımı Tuğçelik’ten geldi

Ekim ayında Kocaeli’de ya-
tırıme planlayarak teşvik 
belgesine bağlanan projeler 

arasında en fazla yatırım taahhüt 
eden firma Tuğçelik Alüminyum ve 
Metal Mamülleri Sanayi ve Ticaret 
AŞ şirketi oldu. 

Kartepe’de yatırım planlayan 
firma motorlu kara taşıtları ve bun-
ların motorlarıyla ilgli parça ve ak-
sesuarların üretimini yapacak. Yerli 
sermaye tarafından komple yeni 
yatırım olarak başlayacak proje için 
faiz desteği, gümrük vergisi mua-
fiyeti, KDV istisnası, 7 yıl boyunca 
sigorta primi işveren hissesi deste-
ği, yüzde 80 vergi inririi , yüzde 40 
YKO gibi teşviklerden yararlanacak. 
Yılda 25 bin 920 parça üretim kapa-
sitesine sahip olacak tesiste, yılda 
17 bin 280 ton  çamaşır makinası 
tambur yıldızı üretimi de yapılacak. 
1 milyar 50 milyon 659 bin liraya 
mal olacak yatırım için 39,7 milyon 
dolarlık ithal makina teçhizat kul-
lanılacak. Yatırım tamamlandığında 
440 kişiye istihdam sağlayacak. 

Otomotivden beyaz eşyaya 
kadar birçok sektöre ve sektörün 

dünyaca tanınan oyuncularına par-
ça üretimi gerçekleştiren Tuğçelik 
Alüminyum İstanbul Sancaktepe’de 
bulunan Alüminyum döküm fab-
rikası ile hizmetlerini sürdürür-
ken  Gebze’de beyaz eşya sektörü 
ağırlıklı hizmet vermesi beklenen 
yatırımı tamamlayarak tesisi mayıs 
2022 tarihi itabariyle işletmeye 
almıştı. 

1988 yılında kurulmuş olup, 
uzman kadrosu, bölge içine dağıl-
mış tesisleriyle otomotiv ve beyaz 
eşya sanayi kollarında faaliyetlerini 
sürdüren Tuğçelik 2004 yılında Ül-
kemizde ve dünyada sürekli gelişen 
otomotiv, beyaz eşya, telekomü-
nikasyon, tarım aletleri, elektrik ve 
mekanik endüstrilerinde hızla artan 
talebi karşılamak amacıyla  Yük-
sek basınçlı aluminyum enjeksiyon 
tesisini devreye almıştı.

Yüksek basınç alüminyum enjek-
siyon yöntemiyle döküm, kumlama, 
vibrasyon, T5 ısıl işlem, CNC iş-
leme, yıkama, sızdırmazlık test-
leri gibi operasyonları kapsayan 
üretim proseslerine sahip Tuğçelik 
Alüminyum,  orta vadede, gerek 

kapasite gerekse kalite bakımın-
dan Avrupada lider firma olmayı 
hedefledi. 

Şirket yüksek nitelikli personeli, 
modern tesisleri ve “ISO/TS 16949 
Kalite Yönetim Sistemi” ile müşte-
rinin her türlü ürün ihtiyacına kısa 
sürede cevap verme yeterliliğine 
sahip.

Nersan Holding bünyesindeki 
kuruluşlar arasında yer alan Tuğ-
çelik üretiminin büyük bölümünü 
ihraç eden kuruluşlar arasında yer 
alıyor. 

Nersan Holding sanayi ve deniz-
cilik sektörlerinde, uluslararası em-
tia ticareti ve gayrimenkul yatırımı 
konularında çalışıyor. Şirketin işti-
rakleri arasında Tuğçelik (Otomotiv 
& Beyaz Eşya) Unimarin Denizcilik 
(Management) East Wave Deniz-
cilik (Chartering) Eurasia Maritime 
Group (Malta) Nersan International 
(Dış Ticaret) Nersan Global (Çelik 
Yapı & İnşaat) Nersan Enerji (Ges) 
gibi kuruluşlar yer alıyor.

Şirketin Yönetim Kurulu Başkan-
lığı görevini Mehmet Nergiz yürü-
tüyor.

[yatırım ►

Mehmet Nergiz 
Nersan Holding 
Yönetim Kurulu Başkanı 
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TUĞÇELİK ALÜMİNYUM VE METAL MAMÜLLERİ SAN VE TİC AŞ Motorlu kara taşıtları ve motorlarıyla ilgili parça ve aksesuarların imalatı 25.920 TON/YIL, Çamaşır Makinesi Tambur Yıldızı 17.280 TON/YIL 1.050.659.966

CK PROTEİN VE BİOTEKNOLOJİK YATIRIMLAR ANONİM ŞİRKETİ BİTKİSEL PROTEİN{HİDROLİZE} 1.460 TON/YIL 417.642.728

NORSE TERSANECİLİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Balık Avlama Gemisi {NB 21} 1 ADET/YIL 234.602.991

PİMSA OTOMOTİV ANONİM ŞİRKETİ 3430.0.03 - BAGAJ AYIRMA RAFI} 320.000 ADET/YIL, 3430.0.03 - Motorlu taşıtların b.y.s. diğer parça ve aksesuarları{GÜNEŞ SİPERLİĞİ,RIGIT 
POLİÜRETAN PARÇALAR,ENERJİ EMİCİ PARÇALAR,RİM PARÇALAR,TRİM PANEL,PASPAS} 12.693.829 ADET/YIL

140.703.497

ÖZLER KALIP VE İSKELE SİSTEMLERİ ANONİM ŞİRKETİ İNŞAAT İSKELELERİ VE ENDÜSTRİYEL İNŞAAT KALIPLARI 5.500.000 KG/YIL, KARAVAN 100 ADET/YIL 138.055.340

TEKOM SAVUNMA VE HAVACILIK SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ Hava ve kara araçlarına yönelik aydınlatma ürünleri, anahtar, güç panosu, kontrol panosu, elektronik kart, sınır anahtar, sensör, röle, kablo ve 
donanımları, gösterge, güç kaynağı { redresör} , 53.800 ADET, Digital Takometre Veri Yed. Cihazı 700 ADET

130.011.670

KOÇ OTOMOTİV YEDEK PARÇA İMALAT SAN VE TİC LTD ŞTİ OTOMOTİV SANAYİ İÇİN MUHTELİF SAC PARÇALAR 3.556.000 KG 77.260.000

MARTI KONTEYNER HİZMETLERİ ANONİM ŞİRKETİ LOJİSTİK VE DEPOLAMA FAALİYETLERİ 20.000 M2 69.500.000

MARİN RÖMORKÖR VE KILAVUZLUK ANONİM ŞİRKETİ Her türlü gemiye verilen diğer hizmetler {itme-çekme dahil} YENİÇAY XVI {AÇIK DENİZ RÖMORKÖRÜ} 1 ADET 65.000.000

DİA TEKNOLOJİ MÜHENDİSLİK MAKİNA SAN VE TİC LTD ŞTİ Muhtelif Makine Yedek Parçaları 1.879.000 KG/YIL 52.543.367

GÜLŞEN AKSOY SERADA BİTKİSEL YETİŞTİRİCİLİK 40.000 M2 46.479.266

AYES ÇELİK HASIR VE ÇİT SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ Çelik Hasır 27.963 TON/YIL, Muhtelif Tel Üretimi 55.589 TON/YIL 44.700.000

HARSAN TANKER TREYLER İTHALAT İHRACAT SAN VE TİC LTD ŞTİ Muhtelif Tanker ve Muhtelif Treyler İmalatı {1.500.000 Kg / Yıl } 331 ADET/YIL 42.915.000

ALIŞAN LOJİSTİK ANONİM ŞİRKETİ ENTEGRE LOJİSTİK HİZMETLERİ {PALET} 153.800 ADET/GÜN 38.700.000

ÜÇGEN GRUP ISI SİSTEMLERİ SAN VE TİC LTD ŞTİ Ömrünü Tamamlamış Lastik Geri Dönüşümü İle Kauçuk Granül Üretimi 5.124 TON/YIL 32.575.000

TARIMSAN TARIM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Diğer Doymamış Sıvı Polieterler 390 M3/YIL, Yağlama yağları {petrolden}; 19.958.000 KG/YIL, Antifriz maddeler ve donmayı çözücü sıvılar 500.000 
KG/YIL, Pas ve Korozyon önleyiciler 86.400 KG/YIL

22.834.000

HOL VİZYON GIDA TURİZM OTOMOTİV NAKLİYAT TİC AŞ Anaokulu 100 ÖĞRENCİ/YIL, İlkokul 300 ÖĞRENCİ/YIL, Ortaokul 300 ÖĞRENCİ/YIL, Lise 300 ÖĞRENCİ/YIL 22.613.464

BAROKS BASINÇ TEKNOLOJİLERİ SAN VE TİC AŞ DALGIÇ KABİNİ VE ALT SİSTEMLERİ 13 ADET/YIL, HİPOBARİK OKSİJEN TEDAVİ KABİNİ VE ALT SİSTEMLERİ 17 ADET/YIL 17.274.700

CALOR MAKİNE SANAYİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Isıl işlem fırınları 30 ADET/YIL, Özel tasarlanmış makineler {sanayi fırınları vb.} 528.000 KG/YIL 17.187.296

MADEŞ METAL SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Sac boy kesme 11.1 milyon adet, şekilli sac kesme 543 bin kg, sanayi bantı 96.3 milyon kg, trapez sac 16.200.000 KG, ondule sac 21.7 milyon kg 16.665.000

KAŞIKIRIK METAL SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Metal atıklar Ayrıştırma, Parçalama ve Presleme 3.500.000 KG 12.430.000

STELLA İSTANBUL DEKORASYON LİMİTED ŞİRKETİ AHŞAP LAMBRİ {LAMİNE} 2.000.000 M2/YIL 11.424.979

SAN KESİCİ TAKIMLAR MAKİNA SAN VE TİC LTD ŞTİ Özel Karbür Kesici Takımları 7.500 KG/YIL 8.023.994

AYPA GRUP PLASTİK İNŞAAT SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ Plastikten plakalar, levhalar, filmler, folyo ve şeritler {diğer maddelerle desteklenmemiş veya birleştirilmemiş} 5.000 TON/YIL 7.933.160

MOS DÖVME VE METAL SANAYİ LİMİTED ŞİRKETİ demir çelikten flanşlar 3.598.000 KG/YIL 7.112.175

HASAL ALÜMİNYUM SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Çatı Ges 0,50 MW 7.000.000

BAYSTEEL DEMİR ÇELİK SANAYİ VE DIŞ TİC. LTD ŞTİ SICAK VE SOGUK YASSI SAC LEVHA ,BORU VE PROFİL LERİN KESİM BÜKÜM ŞEKİLLENDİRİLMESİ 1.000 TON/YIL 6.784.171

GÜVEN KEPÇE MAKİNE SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 4010.0.01 - Elektrik enerjisi üretimi {GES-Çatı-Projesi} 0,24 MW 5.181.908

SÖZER MAKİNA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Çeşitli makineler 5.111.641

KURTER MAKİNE SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Kablo soyma ve yürütme parçası 300 ADET/YIL, Kaya delici tabanca şankları 400 ADET/YIL, Kaya kırıcı makinaların aksam parçaları  9.950 ADET/YIL 4.900.000

AK AR MAKİNA VE METAL SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Muhtelif Lastik İmal Makinaları Ve Kalıpları 40 ADET/YIL, Konveyör Bantlar 40 ADET/YIL, Muhtelif Makina Yedek Parçaları 2.069.000 KG/YIL 4.850.841

ANKA ENDÜSTRİ GERİ DÖNÜŞÜM SAN VE TİC AŞ 4010.0.01 - Elektrik enerjisi üretimi { GES } 0,36 MW 4.828.490

ÇOKAN ENDÜSTRİ MÜHENDİSLİK LİMİTED ŞİRKETİ METAL BAHÇE OTURMA GRUBU 11.700 ADET/YIL, BAHÇE SALINCAĞI 11.700 ADET/YIL 4.801.000

TEKİNBEY GIDA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Dökme Taze Dana Yaprak Döner 503.636 KG/YIL, Taze Tavuk Döner 10.000 KG/YIL, Taze Köfte 10.000 KG/YIL 4.798.000

GİRKONTECH MAKİNE SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ CNC Router Makinesi aksam ve parçaları 100 ADET/YIL 4.790.198

YILTEK MAKİNE İNŞAAT SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Tel Yağlama Makineleri Yedek Parçaları, Ekskavatör Dönüşüm Parçaları {Elektrikli}, Vida Makineleri Yedek Parçaları, Tel Ezme Ve Kalibre Parçaları, 
Hidrolik Piston Parçaları 1.370 ADET/YIL, Plastik Kaplı Çelik Halat soyma Makineleri 10 ADET/YIL

4.769.749

SOFER LTDA DIŞ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Çikolatalı gofret, bisküviler 2.500 KG/YIL, reçeller 300.000 KG/YIL, krameller 300.000 KG/YIL, çikolata ve çikolatalı ürünler 300.000 KG/YIL 4.544.430

PETEK BORU SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ Polietilen - epoksi izolasyonlu, poliüretan izolasyonlu jeotermal, polietilen , beton izolasyonlu boru 17.968 ton/yıl, HDPE {UHMWPE} Boru 120 TON/YIL 4.500.000

TÜMEV MOBİLYA SANAYİ DIŞ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ MUTFAK DOLABI VE MASA 111.628 ADET/YIL 4.477.023

MERT METAL DEMİR SAÇ BORU PROFİL TAAH. SAN TİC LTD ŞTİ ÇELİK KONSTRÜKSİYON İŞLERİ {MERDİVEN, KORKULUK, PLATFORM}, SAC KESME VE BÜKÜM İŞLERİ {OTOMOTİV, MAKİNE SANAYİ İÇİN} 1.774.000 KG/YIL 4.385.000

KÖSTER YAPI KİMYASALLARI İNŞAAT SAN VE TİC AŞ 4010.0.01 - ELEKTRİK ENERJİSİ ÜRETİMİ {GES} 0,36 MW 4.343.359

TRLSEAL ENDÜSTRİYEL SIZDIRMAZLIK SİST. SAN VE TİC LTD ŞTİ Mekanik Salmastra 500.000 ADET/YIL 4.339.777

TEZEL MAKİNE SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Talaşlı İmalat {Flanş-Pİm-Burç-Fittings} 788.000 KG 4.233.026

CEYLAN MAKİNA SANAYİİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ Kaldırma platformları, halat imal makinaları, konveyörler,  220.000 KG/YIL, Muhtelif makine aksam ve yedek parçaları {zincirli konveyör tambur ve 
mili, elevatör sistemleri, elevatör freni, muhtelif vagon yedek parçaları, flanşlar, platformlara ait pistonlar} 864.000 KG/YIL

4.217.783

ERSOY CNC MAKİNA KALIP SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ 2891.0.01 -Sac Metal Kalıplarının Kesilmesi ve İşlenmesi 100.000 KG 4.029.548

MAHMUT AÇAR/GÖKTU MAKİNA MUHTELİF MAKİNE YEDEK PARÇALARI İMALATI 1.270.000 KG/YIL 4.012.257

SUMOTEKS TEKSTİL ÜRÜNLERİ ÜRETİM VE PAZ. LTD ŞTİ 4010.0.01 - Elektrik enerjisi üretimi 0,26 MW 3.660.400

VTC ENERJİ ANONİM ŞİRKETİ Elektrikli Araç Şarj Ünitesi Hizmetleri. 52 ADET 3.002.000

Ekim ayında teşvik belgesine bağlanan Kocaeli merkezli 
yatırım projeleri 
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31. Kalite Kongresi Kocaeli’de yapıldı

Türkiye Kalite Derneği’nin (KalDer) 
gelenekselleşen Kalite Kong-
resi, TÜSİAD iş birliğiyle 31’inci 

kez kapılarını bilim ve iş dünyasına 
açtı. 2 binin üzerinde katılımcıyı bu-
luşturan kongrede iki gün boyunca 10 
farklı oturum gerçekleşti. 22-23 Ka-
sım tarihlerinde, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’nin ev sahipliğinde ve Koca-
eli Sanayi Odası’nın katkılarıyla “Riskin 
Ötesi: Bilim, Sektör ve Toplumda Ada-
let” temasıyla düzenlenen etkinlik, iki 
gün boyunca birbirinden değerli çok 
sayıda konuşmacıyı da ağırladı. Ko-
caeli Kongre Merkezi’nde düzenlenen 
kongrenin açılış konuşmalarını KalDer 
Yönetim Kurulu Başkanı Yılmaz Bay-
raktar, TÜSİAD Yönetim Kurulu Baş-
kanı Orhan Turan ve Kocaeli Büyük-
şehir Belediye Başkanı Doç. Dr. Tahir 
Büyükakın gerçekleştirdi. KSO Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul başta olmak üze-

re bürokratlar, sivil toplum kuruluşu 
ve meslek odaları temsilcileri ile bilim, 
akademi ve iş dünyasının önde gelen 
temsilcileri katıldı.

- Çözüm önerileri ilk kez bir bildiri 
ile yayınlandı

Kongrede Sabancı Üniversitesi Fi-
nans Kürsü Başkanı Prof. Dr. Özgür 
Demirtaş kongrenin ana konuşmacısı 
olarak yer aldı. Türkiye’nin FIFA Ko-
kartlı İlk Kadın Hakemi Prof. Dr. Lale 
Orta’nın kapanış konuşmasından son-
ra gelenekselleşen Türkiye Mükem-
mellik Ödülleri de sahiplerini buldu. 
Bu yıl bir ilke imza atan KalDer, etkinlik 
sonunda kongrede gündeme taşınan 
konulara ilişkin çözüm önerilerinin ele 
alındığı bir bildiride yayınladı. Çağdaş 
kalite felsefesinin izini süren KalDer’in 
organizasyonunda gerçekleşen 31. Ka-
lite Kongresi ile yine Türkiye’nin ala-
nında uzman isimlerini bir araya ge-

tirdi. Kongre süresince gıdadan enerji 
krizine, savaşın yarattığı ekonomik 
dalgalanmalardan göç problemlerine, 
teknolojik gelişmelerden istihdama 
kadar dünyanın gündeminde olan bir-
çok konu ele alındı.

- Yılmaz Bayraktar: Risklerin öte-
sini adalet ışığında beraber aydınla-
tacağız

“Riskin Ötesi: Bilim, Sektör ve Top-
lumda Adalet” temasıyla hayata ge-
çirilen kongrenin açış konuşmasında 
KalDer Yönetim Kurulu Başkanı Yılmaz 
Bayraktar; “Bu temayı seçmemizdeki 
temel belirleyici,Dünya Ekonomik Fo-
rumu çıktıları ve artan küresel riskler 
ile içinde bulunduğumuz karmaşa ve 
belirsizlikler oldu. Baktığımızda yaşam 
şeklimiz ve iş anlayışımız değişimin 
de ötesinde hızlı bir dönüşüm içinde 
ilerliyor. Küresel hedeflerin baskısı; 
çevresel, sosyal ve ekonomik alandaki 

Türkiye Kalite Derneği tarafından Kocaeli’de düzenlenen 31. Kalitesi 
Kongresi’nde iki gün boyunca uzman isimler dünyanın kaderini 

etkileyecek riskler ve fırsatları konuştular.
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başarı ölçütlerimizi değiştiriyor, bizler 
de karşı karşıya kaldığımız riskler için 
doğru çözümler bulmak zorunda ka-
lıyoruz. Riskleri aşmamızın temel ko-
şulunun ise insanlık olarak hep birlikte 
bu dönüşüm çabasına destek verme-
mizden geçtiğine inanıyoruz. Herkesin 
katılabileceği sürdürülebilir bir dünya 
çabasında başarıya ulaşmamız, bi-
limde, sektörlerde ve toplumda özgür 
olmamıza ve bu özgürlüğü sağlayacak 
bir adalet zemini oluşturmamıza bağlı. 
İşte bu yüzden, adaletin ışığında riskle-
rin karanlık tarafını aydınlık birer fırsa-
ta dönüştürecek cesareti gösterebile-
cek olanlarla bugün buradayız” diyerek 
kongrenin ana temasını vurguladı. 

Açılış konuşmasında iki önemli ge-
lişmeye de değinen Yılmaz Bayraktar; 
“Üyesi olduğumuz EFQM ile ilgili bizi 
heyecanlandıran önemli bir haberi-
miz var. Dünyanın takip ettiği EFQM 
Forumu’nu, Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100. yılı anısına 2024 yılının Nisan 
ayında, EFQM Ülke Temsilcisi Türkiye 
Kalite Derneği ve EFQM yerel paydaş 
kuruluşlarımız iş birliği ile ev sahipliğini 
üstlenerek İstanbul’da düzenleyeceğiz. 
Ayrıca gelecek yıl planlarımızda olan iki 
büyük ödül töreni mevcut. Bunlardan 
birincisi Türkiye Sürdürülebilir Gelecek 
Ödülleri, ikincisi ise Birleşmiş Millet-
ler Sürdürülebilir Kalkınma Amaçları-
na uygun yayınları özendirmek için ilk 
kez vereceğimiz Medya Mükemmellik 
Ödülleri olacak. Her iki ödülü de daha iyi 
bir gelecek için çabalayan kuruluşları 
onurlandırmak ve özendirmek amacıy-
la düzenliyoruz” şeklinde konuştu. 

- Orhan Turan: 100. yılımıza girer-
ken hedefimiz saygın, adil ve çevreci 
bir Türkiye

TÜSİAD Yönetim Kurulu Başka-

nı Orhan Turan şunları söyledi: “Tüm 
dünya ekonomik ve politik açıdan bir 
türbülanstan geçiyor. Böyle dönem-
lerde eğilimlere yön vermek, değişen 
koşulların getirdiği fırsatları yakala-
mak ve derinleşen eşitsizliklere çözüm 
bulmak şüphesiz ki hiç kolay değil. Çok 
yakın geçmişte seyrek olarak karşımı-
za çıkan sorunlar artık küresel riskle-
rin bir parçası haline geldi. Bu anlamda 
bugünkü kongrenin temasını çok de-
ğerli buluyorum çünkü risklerin çıkış 
anahtarı riskin ötesini görmekte... 

Dünyada yaşanan birçok farklı eko-
nomik kriz, mevcut tabloda fırsatları 

görmeye engel olmamalı. Rekabet, is-
tihdam, yatırım gücü, ekonomik istikrar 
ve refah boyutunda ilerleme elbette ki 
mümkün. Bugünün ekonomisi yüksek 
katma değer üzerine kurulu. Yüksek 
katma değer yaratmak içinse sürdü-
rülebilir olmak çok önemli. Sürdürüle-
bilirliğin yolu ise yeşil ve dijital bir dö-
nüşümden geçiyor. Günümüzde iklime 
dayalı ekonomi modeli giderek önem 
kazanıyor. Yeşil ve dijital dönüşüm yani 
ikiz dönüşümlü süreç, yaratılan katma 
değerin artırılması için çok değerli. Biz 
de TÜSİAD olarak ikiz dönüşüm konu-
sunda çalışmalarımızı yoğun bir şekil-
de sürdürüyoruz. 

Gerek yeşil gerek dijital dönüşüm 
için önemli olanın nitelikli insan kayna-
ğı olduğuna inanıyoruz. Bunun ise kali-
teli eğitim ve fırsat eşitliği ile başlaya-

cağını düşünüyoruz. Bu noktada 
nitelikli iş gücü, nitelikli istihdam 
ve dengeli politikaların büyük 
önemi var. Çünkü insanlar, bilim 
ve kurumlar yeni düzenin aktör-
lerini oluşturuyor. Önceliğimiz 
insanların yetkinliklerini geliştir-
mek, bilim ve teknolojik gelişmeyi 
esas almak, ekonomiden hukuka 
kadar her alanda kapsayıcı ve gü-
venilir kurumlar oluşturmak. 100. 
yılımıza girerken hedefimiz; akıl, 
bilim, hukuk ve özgürlük üzerine 
inşa edilmiş cumhuriyet değerleri 
ışığında saygın, adil ve çevreci bir 
Türkiye görmek.

- Tahir Büyükakın: Topyekün 
bir kalite anlayışı hakim olmalı

Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyükakın 
ise “Kocaeli’nde böyle büyük bir 
etkinliğin gerçekleşmesi şehrimiz 
adına çok kıymetli. Kongrenin ana 
temasını oluşturan riskin ötesine 
geçmek konusunda uzun yıllar 
boyunca akademik çalışmalar 
gerçekleştirdiğini belirterek söz-
lerine şöyle devam etti: 

“Dünya Ekonomik Forumu 
tarafından hazırlanan raporlarda 

gelecek 10 yıldaki riskler sıralanmış 
durumda. Buradaki risklerin ilk üç sı-
rasında iklim, ekstrem hava olayları 
ve biyoçeşitlilik kayıpları yer alıyordu. 
Pandemi ile birlikte bu sıralama tama-
men değişti ve sosyal uyum birinci sı-
raya yerleşti. İnsanların ekonomik ihti-
yaçları ikinci sıraya düştü. Bilime karşı 
duruş, dijital tepki gibi konular da sıra-
lamaya girdi. Bu noktada tek bir ger-
çeklik ve tek bir bakış açısı olmadığını 
anlamalıyız. Örneğin üretimde kalite 
sadece üretim standartlarına bakarak 
olmamalı. Aynı zamanda toplumsal 
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kodlara da bakılmalı. Yani topyekûn bir 
kalite anlayışı hâkim olmalı. Tek başı-
na üretime dair standartlar belirlemek 
yeterli olmaz, aynı zamanda sosyal ve 
toplumsal standartlar da belirlenmeli. 
Risklerin ötesini tartışırken riskin öte-
sindeki değerler de konuşulmalı. İnsanı 
merkeze koyan bir anlayışla her şeyin 
insan için olduğunu unutmadığımızda 
konuya farklı bir noktadan bakabiliriz. 
Böylece üretime, tüketime, teknolojiye, 
Ar-Ge’ye ve modern insanın açmazla-
rına bakışınız da değişir” şeklinde ko-
nuştu. 

- Özgür Demirtaş: Kaliteli eğitim 
sistemi şart

Sabancı Üniversitesi Finans Kürsü 
Başkanı Prof. Dr. Özgür Demirtaş, “Bi-
lim ve Akılcılık ile Riskleri Görebilmek” 

başlıklı konuşmasında tüm dün-
yayı etkisi altına alan ekonomik 
riskleri değerlendirdi. Makro 
ekonomiden ABD, Rusya, Avrupa, 
Çin ve Türkiye’nin ekonomileri-
ne kadar birçok konuya değinen 
Prof. Dr. Özgür Demirtaş; 2023 
yılı için Türkiye ekonomisi ile ilgili 
öngörülerini de paylaştı. 

Her alanda önemli olanın ka-
lite olduğunu vurgulayan Prof. 
Dr. Özgür Demirtaş; “Türkiye’nin 
önümüzdeki 30 yılda ihtiyacı 
olan temel şey elbette ki daha 
fazla ihracat yapması, ancak 
burada ihracatın içindeki yüksek 
teknolojili ürünlerin payı kritik rol 
oynuyor. Dolayısıyla kalite haya-
tımızın her alanında olmalı çünkü 
kalite olduğu zaman yüksek kâr 
marjlarından bahsedebiliriz ve 
bu durumda ekonomide daha iyi 

sonuçlar elde etmek mümkün olur. Bu 
aslında tam olarak güzel bir döngü. 

Ne kadar çok kaliteli ürün üretir-
seniz o kadar çok kârınız yükselir, ne 
kadar çok kârınız artarsa ileride daha 
kaliteli ürün üretmeniz için fırsatlarınız 
olur. Üretim ne kadar kalitesizse kâr 
marjı da o kadar düşük olur ve olum-
suz kısır döngüden çıkmak zorlaşır. Bu 
noktada iyi anlamda bir döngüye giril-
mesini temenni ediyoruz” dedi.

- Ayhan Zeytinoğlu: Sanayi deği-
şimlere hızlıca ayak uyduruyor

‘Kapsayıcılık: Daha Dirençli Bir Eko-
nomi’  başlığındaki oturumda konuşan 
KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, yeşil 
ve dijital dönüşümden ülkemiz sana-
yisinin nasıl etkilendiğinden söz etti. 
Ayhan Zeytinoğlu, sosyal ve ekonomik 
kalkınmanın yaşamsal kaynakların 
sürdürülebilirliği ile mümkün olaca-
ğından yeni dünya düzenindeki nor-

malleşmenin “Yeşil ve Dijital” olması 
planlandığından, haliyle dijitalleşme 
ve karbonsuzlaşmanın ülkemizdeki 
herkesimin en önemli gündemi oldu-
ğundan söz etti. 

Ayhan Zeytinoğlu, “Küresel şoklara 
karşı dayanıklı ve kapsayıcı bir ekono-
mi oluşturmak aynı zamanda bu dönü-
şümlere de ayak uydurmayı gerektiri-
yor” dedi. 

Ayhan Zeytinoğlu; küresel mali 
kriz, Covid 19 pandemisi ve Ukrayna 
Savaşı’nın tetiklediği enerji ve gıda 
krizleri üretim ve ticaret ağları üze-
rinde de sarsıcı etkiler yarattığını bu 
koşullar altında dirençli ve kapsayıcı 
bir ekonominin sağlanmasının büyük 
önem taşıdığını, sanayi sektörlerinin 
yaşanan değişimlere en hızlı şekilde 
ayak uydurması gereken ve genellikle 
de bunu başaran bir kesim olduğunu 
kaydetti.

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6

[kalite kongresi ►
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Kasım ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,6 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı kasım ayında yüzde 75.9 ile 
geçen yıla göre 2.2 puan, ekim ayına göre 1 puan geriledi.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı kasım 
ayında yüzde 71.6 olarak gerçekleşti. Kasım ayı kapasite kullanım oranı, ekim ayına göre 0.4 puan, geçen yılın 

aynı ayına göre 0.1 puan geriledi.

Kasım ayı anketine yanıt veren firmaların 
bir önceki aya göre yüzde 22’sinin istih-
damlarının arttığı, yüzde 67’sinin istihdam-
larında değişim yaşanmadığı, yüzde 11’inin 
istihdamlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Kasım (yüzde)

Arttı 22

Değişmedi 67

Azaldı 11

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan kasım ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 145 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Aralık (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 55

Azaldı 24

Firma Bildirimleri Aralık (yüzde)

Arttı 19

Değişmedi 63

Azaldı 18

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 21’i aralık ayında iç sipa-
rişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 24’ü 
siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firma-
ların yüzde 55’inde ise sipariş miktarlarında 
bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 19’u dış 
siparişlerinin aralık ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 18’i azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 63’ünde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli
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KSO’da Kadınların Yasalardan 
Kaynaklanan Hakları’ konuşuldu

Türkiye TOBB Kocaeli Kadın Giri-
şimciler Kurulu, Kocaeli Barosu 
ve Kocaeli AB Bilgi Merkezi işbir-

liği ile 25 Kasım Kadına Yönelik Şiddet-
le Mücadele ve Dayanışma Günü kap-
samında, Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
ev sahipliğinde önemli bir buluşmaya 
imza attı. Kocaeli Barosu Avukatları 
Hande Özok ile Buse Arslan Demir’in 
konuşmacı olarak katıldığı ‘Kadınla-
rın Yasalardan Kaynaklanan Hakları’  
konulu buluşma yoğun bir katılımla 
düzenledi. TOBB Kocaeli Kadın Girişim-
ciler Kurulu Başkanı Nurcan Babalık, 
İcra Kurulu Üyeleri, Düzce Kadın Giri-
şimciler Kurulu Başkanı Serap Küçük, 
İzmit Belediye Başkan Yardımcısı Dilek 
Yalçın, TEV Kocaeli Şube Başkanı Derya 
Kurt, Kocaeli Aile ve Sosyal Politikalar 
İl Müdürlüğü yetkilileri ile çok sayıda 
kişinin katıldığı buluşmanın açılış ko-
nuşmasını İcra Kurulu Başkanı Nurcan 
Babalık gerçekleştirdi.  

- Nurcan Babalık: Kadına şiddet 
tüm dünyada ciddi bir sorun

Nurcan Babalık şunları söyledi: “Ka-

dına yönelik şiddet tüm dünyada büyük 
bir sorun. Birleşmiş Milletler Kalkın-
ma Programı’nda 2020 yılında fiziksel 
veya cinsel şiddet gören 15 ve üzeri 
yaş grubu kadın oranının Avrupa ve 
Merkez Asya’da yaklaşık yüzde 28, Gü-
ney Asya ve Sahra Altı Afrika’da yüzde 

31, Bangladeş’te yüzde 52, Bolivya’da 
yüzde 59, Afganistan’da yüzde 51, 
Türkiye’de ise yüzde 38 olduğu bildi-
riliyor. Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma 
Örgütü (OECD) 2019 yılı verilerine göre 
ise Türkiye’de kadına şiddet oranı yüz-
de 38. Resmi verilere göre ülkemiz,  
gerek Avrupa ve OECD ülkeleri gerekse 
G20 üyeleri arasında kadına şiddetin 
en yüksek olduğu ülkelerden biri.

- Türkiye’de her 10 kadından 4’ü 
şiddete maruz kalıyor

TBMM sunulan Hacettepe Üniver-
sitesi istatistiklerine göre ise ülkemiz-
de her 10 kadından 4’ü maalesef şid-
dete maruz kalıyor. Kadınların; hayatın 
her alanında güçlenmesi, sürdürülebi-
lir kalkınmanın vazgeçilmez unsuru-
dur. Ancak, ülkemizde maalesef ki bu 
durum hala istenilen düzeyde değil.  
Ülkemizde; okuryazar olmayan kadın-
ların işgücüne katılım oranı yüzde 12,4, 
lise altı eğitimli kadınların işgücüne ka-
tılım oranı yüzde 24,1, lise mezunu ka-
dınların işgücüne katılım oranı yüzde 
29,9, mesleki veya teknik lise mezunu 

kadınların işgücüne 
katılım oranı yüzde 
37 iken, yükseköğ-
retim mezunu ka-
dınların işgücüne 
katılım oranı yüzde 
65,6.  TOBB Kadın 
Girişimciler Kurulu 
olarak, bu seviyeyi 
yükseltebilmek adı-
na geçmişten gü-
nümüze çeşitli eği-
tim programları ve 
projeler yürütüyor, 
Kadın Girişimciler 
Kurulu ekosiste-

minde yer alan girişimci kadınlarımızla 
birlikte sürdürülebilir kalkınma adına 
gayret gösteriyoruz.

- Amacımız, bölgedeki kadın giri-
şimcilik potansiyelinin geliştirilmesi

TOBB Kadın Girişimciler Üst 

Kurulu’nun çalışmalarının yanı sıra il 
kadın girişimciler kurullarımız da ola-
ğanüstü çaba göstererek kadınlarımı-
zın iş hayatında daha etkin rol alması 
ve iş hayatında karşılaşılan sorunla-
rın çözümü adına çeşitli program ve 
eğitimler düzenliyor. Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu olarak amacımız, 
bölgemizdeki kadın girişimcilik potansi-
yelinin geliştirilmesi ve daha donanım-
lı hale getirilmesidir. Ayrıca girişimcilik 
kültürünün gelişmesini sağlamaktır. 
TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Kuru-
lu olarak yaptığımız çalışmalardan kı-
saca bahsetmem gerekirse; ilimizdeki 
kooperatifçilik faaliyetleri kapsamın-
da ilk resmi kadın kooperatifi olan ve 
Kız Kardeşim Projesi’nde ilimizden tek 
destek alan kooperatif olan Kartepe 
Kadın Eli Üretim ve İşletme Kooperatifi 
ile birlikte işbirliği çalışmalarımız de-
vam ediyor.

- Kocaeli’de ‘Sanayide Kadın Eli 
Projesi’ birinci yılına yaklaşıyor

Sanayide kadın istihdamının ve sa-
nayi sektöründe gençlere ilham olacak 
rol model kadın sayısının artırılması ile 
sanayide nitelikli istihdam ihtiyacının 
karşılanmasına katkı sağlamak ama-
cıyla TOBB Kadın Girişimciler Kurulu 
tarafından hayata geçirilen “Sanayide 
Kadın Eli” projesinin Kocaeli çalışma-
larını 12 Ocak 2022 tarihinde başlattık.  
Projenin hedef kitlesi; emekli olmuş 
mühendis kadınlarımız, üniversitede 
eğitimi devam eden kızlarımız, teknik 
ve meslek liselerindeki kızlarımız ve 
bölgemizdeki nitelikli ve eğitimli işsiz 
kadınlarımızdan oluşuyor. 

Proje kapsamında İl Milli Eğitim 
Müdürünü, Kocaeli Üniversitesi Rektö-
rünü, ilimizdeki meslek lisesi müdürle-
rini, İŞKUR Kocaeli Müdürünü, Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanını ziyaret 
ederek ayrıca ilçelerimizde yer alan 
muhtarlarımızı odamıza davet ederek 
projemizin tanıtımını yaptık.  Projemiz-
de işbirliği yaptığımız 45 firmaya des-
tekleri için katılım sertifikası düzen-

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu, Kocaeli Barosu ve Kocaeli AB 
Bilgi Merkezi işbirliği ile 25 Kasım Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele 

ve Dayanışma Günü kapsamında, ‘Kadınların Yasalardan Kaynaklanan 
Hakları’ konulu bir buluşma düzenledi. 

[kadın girişimciler ►
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leyerek teşekkür ettik. 8 Mart Dünya 
Emekçi Kadınlar Günü dolayısıyla “Biz 
Yaptık Sıra Sizde” konulu bir panel dü-
zenledik. 

- Kadınların iş gücüne kazandırıl-
masına yönelik etkinlikler düzenlendi

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
ve Doğu Marmara ABİGEM, işbirliğinde 
Kuzey Makedonya ve Kosova’ya heyet 
ziyareti düzenledik. Sabancı Holding 
bünyesindeki Brisa fabrikası ile birlikte 
kadınların iş gücüne kazandırılmasına 
yönelik bir etkinlik gerçekleştirdik. Et-
kinliğe Kocaeli Üniversitesi’nin mühen-
dislik fakültelerinde eğitim gören ka-
dın mühendis adayları katıldı. Sabancı 
Holding Yönetim Kurulu Başkanı Güler 
Sabancı’nın da katıldığı etkinlikte öğ-
renciler önce fabrikayı gezdi, ardından 
Sabancı Topluluğu’nda çalışan kadın 
mühendislerle bir araya geldi. Öğren-
ciler, Sabancı Gönüllüsü mentor kadın 
mühendislerle birebir çalışma imkâ-
nı buldu, onlara meslek ve kariyerleri 
hakkında sorular yöneltti. Geçmişte ol-
duğu gibi bugün de, yarın da kadın giri-
şimcilerimiz ile birçok kadının hayatına 

dokunmaya devam edecek, üyelerimi-
zin ve kadın girişimcilerimizin işlerini 
geliştirmeleri ve büyütmeleri yolunda 
destek olmayı aralıksız sürdüreceğiz.”

- Çiçek ve plaket verildi
Konuşmanın ardından konuk ko-

nuşmacılar Av. Özok ile Av. Demir, ka-
dınların haklarını ve şiddete karşı ve-

rilen mücadeleyi detayları ile anlattı, 
soruları yanıtladı. Ardından Nurcan 
Babalık verdikleri önemli bilgiler do-
layısıyla Av. Özok ile Av. Demir’e çiçek 

takdim etti. Etkinlikte ayrıca “Kadına 
Yönelik Şiddetle Mücadele Kocaeli İl 
Eylem Planı” kapsamında Kocaeli Sa-
nayi Odası’nın sorumlu kuruluş olarak 
görevlendirildiği  ‘Özel sektör tarafın-
dan piyasaya sunulan ürünler aracılı-
ğıyla tüketicilerde farkındalık oluştu-
rulmasına ilişkin işbirliği çalışmaları’na 
ilham verici katkıları bulunan Doğuş 
Alüminyum Genel Müdür Yardımcısı 
Çiğdem İshakoğlu ve Nova Vera firma-

sını temsilen Yurtiçi Satış Müdürü Eyüp 
Malay’a teşekkür plaketi de takdim 
edildi.

Sanayide Kadın Eli Projesi, meyvelerini veriyor

Sanayide kadın istihdamının ar-
tırılması ve sanayi sektöründe 
gençlere ilham olacak rol mo-

del kadın sayısının çoğalmasının yanı 
sıra sanayide nitelikli istihdam ihti-

yacının karşılanmasına katkı 
sağlamak amacıyla TOBB Kadın 
Girişimciler Kurulu tarafından 
hayata geçirilen, Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu tarafından 
ise Kocaeli’deki çalışmalarına 
başlanan “Sanayide Kadın Eli” 
projesi yaklaşık bir yıl başlatıl-
mıştı. Bir yıllık bir aradan sonra 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
emeklerinin karşılığını almaya 
başladı. 

Projenin tanıtımı için top-
lantılar düzenleyen, ziyaretler 
gerçekleştiren ve firmalar ile 
işbirliği yapan TOBB Kocaeli Ka-

dın Girişimciler Kurulu bu kez Sabancı 
Holding bünyesindeki Brisa Bridgesto-
ne Sabancı Lastik Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
fabrikası ile birlikte kadınların iş gücüne 
kazandırılmasına yönelik bir etkinliğe 

imza attı. Sabancı 
Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Güler Sabancı’nın 
ev sahipliğinde 
gerçekleşen et-
kinliğe Kocaeli 
Üniversitesi’nin 
mühendislik fa-
kültelerinde eği-
tim gören kadın 

mühendis adayları katıldı.
Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Ku-

rulu Başkanı Nurcan Babalık ile İcra 
Kurulu Üyelerinin de hazır bulundu-
ğu etkinlikte öğrenciler önce fabrikayı 
gezdi, ardından Sabancı Topluluğu’nda 
çalışan kadın mühendislerle bir araya 
geldi. Öğrenciler, Sabancı Gönüllüsü 
mentor kadın mühendislerle birebir 
çalışma imkânı buldu, onlara meslek 
ve kariyerleri hakkında sorular yö-
neltti. Diğer taraftan Kadın Girişimciler 
Kurulu’nun Güler Sabancı ile yaptığı gö-
rüşme sonrası Türkiye’deki Brisa servis 
noktalarında kadın istihdamı yapılması 
konusunda işbirliğine varıldı.
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Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu ve ABİGEM 
Makedonya ve Kosova’yı ziyaret etti

Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu ve Avrupa İşletmeler 
Ağı ortakları Doğu Marmara 

ABİGEM, Kuzey Makedonya Eko-
nomi Odası, Kuzey Makedonya 
Yönetim ve Endüstriyel Araş-
tırma Kurumu ve Prishtina REA 
işbirliğinde Kuzey Makedonya ve 
Kosova’ya heyet ziyareti düzen-
lendi. Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Nurcan Babalık 
önderliğinde 31 Ekim – 3 Kasım-
tarihleri arasında gerçekleştiri-
len heyet ziyaretine; otomotiv, 
alüminyum, plastik, yazılım, gıda, 
gayrimenkul, eğitim-danışman-
lık, hazır giyim ve kuyumculuk 
alanında faaliyet gösteren iş kadınları 
katıldı. 

Heyet programının ilk gününde, 
Kuzey Makedonya Ekonomi Odası ve 
Kuzey Makedonya Yönetim ve Endüs-
triyel Araştırma Kurumu organizas-
yonunda ikili iş görüşmeleri etkinliği 
düzenlendi. Türk ve Makedon kadın 
girişimciler olası işbirliklerini değer-
lendirmek üzere ikili görüşmelerde 
bulundu. Kadın Girişimciler ayrıca 
Kuzey Makedonya İş Kadınları Derneği 
üyeleri ile bir araya gelerek kadın 
girişimcilik faaliyetleri ve iyi uygulama 
örnekleri paylaşımında bulundu. Ko-
caeli Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı 
Nurcan Babalık Kocaeli’deki ticari ve 
sanayi faaliyetler ile kurulun çalışma-
ları hakkında bilgi verdi.

Görüşme sonrası,  Nur-
can Babalık tarafından Kuzey 
Makedonya Ekonomi Odası 
Yetkilisi Irena Mojsovska’ya 
ve Yönetim ve Endüstriyel 
Araştırma Kurumu Direktörü 
Gabriela Bogoeska’ya hediye 
takdiminde bulundu. Toplan-
tıların ardından, kadın ve en-
gellilerin el sanatlarına yönelik 
çalışmalarını destekleyen ve 
ürünlerinin satışını yapan bir 
sosyal girişim olan “Esnaf” adlı 
işletme ziyaret edildi.

Heyet programı kapsamın-
da ayrıca; Makedonya Türkiye 

Ticaret Odası’na (MATTO) ziyaret ger-
çekleştirildi. MATTO As Başkanı Bilal 
Sucubaşı ve T.C. Üsküp Ticaret Baş 
Müşaviri Oğuzhan Berber ile yapılan 
görüşmede Kuzey Makedonya’daki 
ticari faaliyetler ve iş fırsatları konu-
sunda bilgi alındı. Kadın Girişimciler 
İcra Kurulu Başkanı Nurcan Babalık, 
MATTO As Başkanı Sucubaşı’ya ve 
Ticaret Müşaviri Berber’e teşekkür 
plaketi takdim etti.

Heyet ziyaretinin Kosova ayağında 
ise Prishtina REA organizasyonunda 
ikili iş görüşmeleri etkinliği ve Kadın Ti-
caret Odası, Kadın Dijital Kümesi ve Av-
rupa İmar ve Kalkınma Bankası Kosova 
ofisi ile bir dizi toplantı gerçekleştirildi. 
Priştine Belediye Başkan Yardımcısı 
Donjeta Sahatçiu’nun katılımı ve kadın 
organizasyonları ile yapılan toplantıda 
kadın girişimcilik çalışmaları konu-

sunda karşılıklı bilgi alışve-
rişinde bulunuldu. Taraflar 
iki ülkenin kadın girişimcileri 
arasındaki ticari ve teknolojik 
işbirliğini geliştirmek üzere 
karşılıklı heyet ziyaretleri, 
çeşitli networking ve B2B 
aktiviteleri düzenleme konu-
sunda ilgilerini paylaştı.

Toplantı sonunda Priştine 
Belediye Başkan Yardımcısı 
Donjeta Sahatçiu ve Kocaeli 
Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Nurcan Babalık kar-
şılıklı hediye takdiminde bu-
lundu. Kurul Başkanı Nurcan 
Babalık ayrıca organizasyon 

ve işbirliklerinden dolayı Prishtina REA 
Direktörü Ahmet Jetullahu’ya, Avrupa 
İmar ve Kalkınma Bankası Yetkilisi 
Leonora Kusari’ye, Kadın Dijital Kümesi 
Müdürü Vjollca Çavolli’ye ve Kosova 
Kadın Ticaret Odası Yetkilisi Lendita 
Kastrati’ye teşekkür etti, hediye sundu.

- Firma ziyaretleri gerçekleştirildi
Programda ayrıca, Kosovalı ka-

dın girişimciler tarafından işletilen 
abiye giyim üretimi ve ihracatı yapan 
Walone Fashion ile pasta ve pastane 
ürünleri imalatında bulunan Rudi’s 
Cake Factory firmaları ziyaret edildi. 
Heyet ziyaretinin son gününde, T.C. 
Priştine Ticaret Müşavir Yardım-
cısı Gözde Eroğlu ile görüşülerek, 
Kosova’daki ticari faaliyetler, kadın 

girişimleri ve yatırım teşvik-
leri konusunda bilgi alındı. 
Kurul Başkanı Nurcan Babalık 
Ticaret Müşaviri Eroğlu’na 
teşekkür plaketi takdim etti. 
Kocaeli Kadın Girişimiler Ku-
rulundan heyet ziyaretine şu 
isimler katıldı; Nurcan Babalık, 
Nurhayat Güldüren, Bahar 
Baykal, Seden Uzel, Ümmühan 
Pektekin, Çiğdem İshakoğlu, 
Hazel Uzun, Melike Andız, 
Eda Efe, Ece Çiftçi (KARKAD), 
ABİGEM’den Yelda Kanpara 
ve Kocaeli Sanayi Odası’ndan 
Seçkin Ökte.

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu ve Avrupa İşletmeler Ağı ortakları Doğu 
Marmara ABİGEM, işbirliklerini geliştirmek için Makedonya ve Kosova’ya 

heyet ziyaretleri düzenledi.

Kadın Girişimciler Kurulu üyeleri, Kuzey Makedonya 
İş Kadınları Derneği üyeleri ile bir araya geldi.

Kocaelili heyet, iş yeri ziyaretleri de yaparak üretim 
süreçleri hakkında bilgi aldı. 
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KSO’nun “Meslek Erbabı” projesinde 
öğrenciler savunma sanayini dinledi

KSO’nun 6 yıldır yürüttüğü “Meslek Erbabı” projesinde Kasım ayında, 
Sabancı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Bilişim Teknolojisi öğrencileri ile 

Kocaeli Savunma Sanayi A.Ş. Genel Müdürü Murat Erhan buluştu.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’nın 6 
yıldır meslek liselerine yönelik 
yürüttüğü ‘Meslek Erbabı’ projesi 

kapsamında öğrencilere yönelik semi-
nerleri devam ediyor. KSO Temsilcisi 
Proje Koordinatörü Rahmi Çelikel, Sa-
bancı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
(MTAL) Bilişim Teknolojisi öğrencileri 
ile Kocaeli Savunma Sanayi (KSS) A.Ş. 
Genel Müdürü Murat Erhan’ı buluştur-
du. Sınıf öğretmeni Nazlı Arı’nın da ha-
zır bulunduğu derste savunma sanayi 
sektörüne ilişkin gelişmeler anlatıldı.

- KSS’nin yerli ve milli ürünü öğ-
rencilerin çok dikkatini çekti

Sabancı MTAL bilişim öğrencilerine 
ders niteliğinde bilgilendirme yapan 
KSS AŞ. Genel Müdürü Murat Erhan,  
KSS A.Ş.’nin askeri kullanım için geliş-
tirdiği “Meteorolojik Gözlem ve Küre-
sel Konumlandırma Sistemi (MGKS) 
4200 Serisi” ürününün özelliklerini 
öğrencilerle paylaşarak yerli ve milli 
bir ürünün gelişim yolculuğunu anlattı. 
MGKS’nin askeri alan dışında tarım ve 
orman yangınları erken uyarı sistemi 

için de kullanılması yönünde talepler 
alındığından bahseden Erhan, siste-
min bu yönde de geliştirilerek kullanı-
ma sunulduğunu aktardı. Erhan ayrıca 
küresel ölçekte enerji ve iklim kriziyle 
mücadele noktasında fosil yakıtların 
yerini sıvılaştırılmış hidrojenin alma-
sının gündemde olduğundan ve bu ko-
nuda yakın gelecekte büyük ilerlemeler 
yaşanacağından söz etti.

- Murat Erhan: Yazılım ve bilişim 
tüm teknolojilerin içerisinde var

Geliştirilmekte olan bütün tek-
nolojilerin içinde yazılım ve bilişimin 
olduğuna dikkat çeken Erhan, “Bu da 
bilişim öğrencileri için önemli fırsatlar 
taşıyor. Sizlere önerim, sektörünüz-
le ilgili gelişmeleri, haber ve yayınları 
takip etmenizdir. Bu sayede yeni geliş-
melerden yola çıkarak yakın gelecekte 
kendinize faydalı bir yol çizebilirsiniz” 
dedi. Meslek Erbabı Proje Koordinatörü 
Rahmi Çelikel de ‘hidrojen’ konusunun 
öğrenciler için büyük fırsatlar taşıdığı-
nı, öğrencilerin konu hakkında araştır-
ma yapmalarını ve yakınen takip etme-
lerini önererek, “Geleceğe hazırlanın” 
mesajı verdi. Ders sonunda öğrenciler 
merak ettikleri soruları yöneltti, dersin 
verimli geçmesinden duydukları mem-
nuniyeti paylaştı.

[meslek erbabı ►

Yeşil dönüşüm teknik destek projesi saha ziyaretleri başladı

[ziyaret ►

Kocaeli Sanayi Odası’nın 
MARKA destekli ‘Koca-
eli Sanayiinde Yeşil Dö-

nüşüm Teknik Destek’ projesi 
kapsamında saha ziyaretleri 
düzenlendi. Proje kapsamında 
seçilen pilot firmaların karbon 
ayak izi hesaplama çalışma-
ları yapıldı.
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Yeşil Satranç, Marmara’daki satranç severleri 
İZAYDAŞ ile Kocaeli’de buluşturdu

Çevre ve iklim değişikliğine karşı sanayi kuruluşlarının AB Yeşil 
Mutabakatı’na uyumu yoluyla rekabet güçlerini artırmalarını sağlamak 

için farkındalık yaratmak amacıyla Kocaeli Sanayi Odası’nın öncülüğünde 
düzenlenen ‘Yeşil Satranç – Yeşil Sanayi Satranç Turnuvaları’nın 

beşincisi, 19-20 Kasım tarihlerinde İZAYDAŞ’ın katkılarıyla, Kocaeli Fen 
Lisesi ev sahipliğinde gerçekleştirildi.

Kocaeli Sanayi Odası’nın yanı sıra 
Gençlik ve Spor Bakanlığı ile Ko-
caeli Büyükşehir Belediyesi’nin 

işbirliğinde düzenlenen Yeşil Satranç - 
Yeşil Sanayi Buluşmaları İZAYDAŞ Sat-
ranç Turnuvası’na Kocaeli’nin yanı sıra 
32 kişilik bir ekip ile turnuvaya katılmak 
üzere Yalova’dan gelen ekip, Sakarya 
ve İstanbul’dan gelen satranç severle-
rin yoğun ilgisi oldu. Yaklaşık 250 spor-
cunun katılım gösterdiği Yeşil Satranç 
Turnuvası’na bu kez Ankara, Mardin, 
Tekirdağ, İzmir, Bursa, Balıkesir, Sam-
sun hatta Van’dan da satranç severler 
katılım gösterdiler. 

- Saraç: Yeşil Satranç ile doğanın 
en sadık bekçilerinin yanındayız

İZAYDAŞ AŞ. Genel Müdürü Mu-
hammet Saraç turnuvaya gönderdiği 
mesajda; çevreye olumsuz etkimizin 
sonucu olan iklim değişikliği konusun-
da henüz en kötüsünün yaşanmadığını 
ve geçen her dakikanın geri dönüşümü 
zorlaştırdığına dikkat çekerken, birey, 
şirket, kuruluş, ülke ve insanlık olarak 
hep birlikte harekete geçmenin önemi-

ne dikkat çekti. 
Saraç, bu dönüşü-

me ilişkin farkındalığın 
artırılmasına yönelik 
olarak oluşturulan 
‘Yeşil Satranç’ projesi 
ile doğanın en sadık 
bekçileri çocuklar ve 
gençlerin yanında 
olmaktan ve onlarla 
beraber hareket et-
mekten dolayı son 
derece mutlu olduk-
larını sözlerine ekledi.

[sosyal sorumluluk ►

Açık kategorinin ilk 
3’e kupa ödülle-
rini İZAYDAŞ AŞ. 

İşletme Müdürü Şahan 
Dede, satranç takımı 
ödüllerini İZAYDAŞ AŞ. 
Teknik Hizmetler Mü-
dürü Tahsin Macit ve 
İlk 10’a madalyalarını 
sporculardan Kerem 
Genç’inde babası olan 
Cengiz Genç verdi.

14 yaş ve altı kategorisinde ilk 3’e kupalarını, 
Yalova’dan gelen Altınkale Satranç Kulübü’nün de 
Kurucusu olan Erkan Şat, satranç takımı ödüllerini 

Turnuva Başhakemi Meltem Karadağ, ilk 10’un madal-
yalarını ise  turnuvada 3 sporcusunu bekleyen satranç 
velilerinden Gamze Manav verdi. 

10 yaş ve altı kategorisinin  3’e kupalarını TSF Kocae-
li ile Temsilcisi Ahmet Açıkgöz, madalyalarını, Yeşil 
Satranç Kurucu Koordinatörü, sporculardan Ayeser 

Levent Akbay’ın da annesi olan velilerden Belma Özgen 
Akbay verdi. 

8 yaş ve altı kategorisinde ilk 3’e kupalarını 
İzmir’den katılan ve kategorinin 1.’si olan Ata 
Peray’ın annesi, ödüllerini Turnuva Başhakem 

Yardımcısı Halil Kiren, madalyalarını ise D4 Satranç 
Kulübü Kurucusu ve Antrenörü Alper Olcayöz verdi.
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Kastamonu Entegre, Ar-Ge ve inovasyon 
çalışmaları ile dikkat çekiyor

İnovasyon ve Ar-Ge alanındaki çalışmalarıyla dikkat çeken Kastamonu 
Entegre, 9. Türkiye İnovasyon Haftası kapsamında düzenlenen İnovaLİG 

Ödül Töreni’nde Büyük Ölçek kategorisinde “İnovasyon Stratejisi” 
alanında üçüncü kez ilk üçte yer alarak Türkiye üçüncüsü oldu. 

Türkiye İhracatçılar Meclisi’nin 
(TİM), Türkiye Ticaret Bakanlığı 
desteğiyle düzenlediği 9. Türkiye 

İnovasyon Haftası’nda Türkiye’nin en 
inovatif şirketleri belirlendi. Ağaç bazlı 
panel sektörünün global markası Kas-
tamonu Entegre bu yıl da Büyük Ölçek 
kategorisinde “İnovasyon Stratejisi” 
alanında üçüncülükle ödüllendirildi.

“İnovasyonun Yeni Yüzyılı” tema-
sıyla gerçekleştirilen hafta kapsamın-
da Türkiye’nin ilk inovasyon geliştirme 
programı İnovaLİG ile 5 farklı kategori-
de ödül verildi. 

- Yıldız: İnovasyon kavramı kurum 
kültürümüzün ayrılmaz bileşeni

Ödülü, Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank ve TİM Başkanı Musta-

fa Gültepe’den teslim alan Kastamonu 
Entegre CEO’su Haluk Yıldız, inovasyon 
kavramının kurum kültürlerinin ayrıl-
maz bileşeni olduğunu dile getirerek  
“Üst üste üç yıldır İnovaLİG - İnovas-
yon Stratejisi Ödülü’nün sahibi olmak 
hem büyük bir onur hem de bizler için 
önemli bir motivasyon kaynağı” dedi.

Kastamonu Entegre olarak inovas-
yonu, çağın ihtiyaçlarını karşılamanın 
ve  sürdürülebilir büyüme gerçekleş-
tirmenin aracı olarak gördüklerini söy-
leyen Haluk Yıldız, “Rekabet gücümü-
zün ve verimliliğimizin artırılmasında, 
üstün kaliteli ürünler üretmemizde 
inovasyon en önemli aracımız” diye 
konuştu. 

Yıldız, konuşmasını şöyle sürdürdü:
“Teknopark İstanbul’daki Ar-Ge 

yapılanmamız ile; Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı, TÜBİTAK, Türkiye’nin önde 
gelen üniversiteleri, start-up’lar, ulus-
lararası organizasyonlar ile başarılı 
projelere imza atıyoruz. Ayrıca, şirket 
bünyesinde kurduğumuz Fikir Platfor-
mu ile çalışanlarımızın inovasyon sü-
reçlerine dahil olmalarını sağlıyoruz. 
Empati, fikri denklik ve kolektif zeka 
ilkeleri etrafında oluşturduğumuz bu 
platformda yenilikçi fikirlerin uygula-
maya geçmesine rehberlik ediyoruz. 
Bu değerli ödüle üç yıl üst üste değer 
görülmemizde, İş Planlama ve İno-
vasyon Direktörlüğümüz başta olmak 
üzere, şirketimizde inovasyon kültürü-
nün gelişmesine katkıda bulunan tüm 
çalışma arkadaşlarımızın katkısı çok 
büyük. Hepsine ayrı ayrı  teşekkürler.”

[üyelerden ►

Soldan: TİM Başkanı Mustafa Gültepe, Kastamonu Entegre CEO’su Haluk Yıldız, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank
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Marshall’dan Kocaeli 
“Sıfır Atık Tema Parkı”na destek

Kocaeli Başiskele Belediyesi tarafından gerçekleştirilen ve Türkiye’de bir 
ilk olan fabrika atıklarının sanat eserlerine dönüştüğü “Sıfır Atık Tema 

Parkı” açıldı. Marshall, Kocaeli'deki 'Sıfır Atık Tema Parkı'na destek oldu.

Kocaeli Başiskele Belediyesi ta-
rafından gerçekleştirilen ve 
Türkiye’de bir ilk olan fabrika 

atıklarının sanat eserlerine dönüştüğü 
“Sıfır Atık Tema Parkı” açıldı.  Çevre ve 
Şehircilik Bakanlığı tarafından yürütü-
len “Sıfır Atık Seferberliği” kapsamında 
Başiskele Belediyesi tarafından tasar-
lanarak hayata geçirilen parkı Kocaeli 
Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakültesi 
Seramik Bölümü Öğretim Üyesi Doç. 
Dr. Nermin Demirkol’un danışman-
lığında Başiskele Belediyesi, Kocaeli 
Üniversitesi ve bölgedeki firmaların iş 
birliğiyle oluşturuldu. Sıfır Atık Tema 
Parkı’nda plastik, ahşap, lastik, metal, 
cam, seramik gibi geri dönüşebilen 
malzemelerden yapılan eserler sergi-
leniyor. 

- Sıfır Atık Parkı, Türkiye’de ilk
Fabrika ve firma atıklarının da yo-

ğun olarak kullanıldığı Başiskele Sı-
fır Atık Parkı, bu özelliğiyle Türkiye’de 
bir ilk olma özelliği de taşıyor. Fabrika 

atıklarının sanat eserlerine dönüştüğü 
parkta, hurda traktörden eski at araba-
larına kadar birçok kullanılmayan araç 
da yer alıyor. Kuruyan ağaç kütüklerin-
den kartal ve baykuş figür-

leri, otomobil 
lastiklerinden 
salıncak, elek-
tronik atık-
lardan aydın-
latma direği, 
hurda traktör-
den kaydırak 
gibi birçok 
geri dönüşüm 
malzemesin-
den yapılan 
ürünler parkta 
ziyaretçi leri 
bekliyor. 

Toplamda 
2 bin 900m²’lik 
alanda kurulan 
park, her biri 
altıgen şeklin-
de 108m²’lik 7 
bölümden olu-
şuyor. Parkta 
ç o c u k l a r ı n , 
gençlerin ve 
her yaştan in-

sanların atölye çalışması yaparak hem 
sıfır atık bilinci kazanacağı hem de ke-
yifli vakit geçireceği bir bölüm de yer 
alıyor.
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BİZİMKÖY’de sevgi ve dayanışma ile 
engeller ortadan kalkıyor

 Kocaeli Sanayi Odası’nın ödüllü sosyal sorumluluk projesi Bizimköy 
Engelliler Üretim Merkezi’nde 3 Aralık Dünya Engelliler Günü  kapsamında 

farkındalık etkinliği düzenlendi.

Dayanışma ve sev-
ginin engelleri 
ortadan kaldırdı-

ğının en güzel kanıtı olan 
Bizimköy Engelliler Üre-
tim Merkezi’nde 3 Aralık 
Dünya Engelliler Günü 
kapsamında farkındalık 
yaratmak amacıyla bir 
etkinlik düzenlendi. En-
gelli ve engelsiz birey-
lerin birarada üretime 
katkı sunuduğu,  Kocaeli 
Sanayi Odası’nın da bü-
yük önem verdiği sos-
yal sorumluluk projesi 
Bizimköy’de çalışanlar 
ve yönetim hep birlikte 
pasta kesti. 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı ve aynı 
zamanda Bizimköy Engelliler Üretim 

Merkezi Vakfı  Yönetim Kurulu Başka-
nı  Ayhan Zeytinoğlu, merkezde tekstil 
üretimi yapan Metraco firmasının sahi-
bi Cem Okcu, KSO Genel Sekreteri Me-

met Barış Turabi ve 
Bizimköy Engelliler 
Üretim Merkezi Ge-
nel Müdürü Hüsnü 
Bayraktar’ın da ça-
lışanlara eşlik ettiği 
farkındalık etkinli-
ğinde,  dayanışma 
ile tüm engellerin 
aşılabileceği mesajı 
verildi. 

Etkinlik kapsa-
mında KSO Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, 
Metraco firmasının 
sahibi Cem Okcu, 
KSO Genel Sekreteri 
Memet Barış Tura-

bi ve Bizimköy Engelliler Üretim Mer-
kezi Genel Müdürü Hüsnü Bayraktar, 
Bizimköy’ün çalışanları ile pasta kesti.

[sosyal sorumluluk ►

Metraco çevre duyarlılığını artırıyor, 
Bizimköy’ü ağaçlandırıyor

Kocaeli Sanayi 
Odası (KSO)’nın 
dünyaya 

örnek ödüllü 
sosyal sorum-
luluk projesi 
Bizimköy En-
gelliler Üretim 
M e r k e z i ’ n d e 
dünyaca ünlü 
m a r k a l a r a 
tekstil üretim 
yapan Metra-
co A.Ş. firması, 
çevresel iyileş-
tirmeler ve çevre duyarlılığını arttır-
ma kapsamında anlamlı bir çalışmaya 
imza attı.  Metraco A.Ş. ve Bizimköy En-
gelliler Üretim Merkezi Vakfı işbirliğin-
de, merkezin arazisinde 70 adet meyve 
ağacı dikimi gerçekleştirildi. Belirlenen 
alana Metraco ve Bizimköy çalışanla-
rı cennet hurması başta olmak üzere 
çeşitli meyve ağaçları dikerek, alanı 

ağaçlandırdı.
Çalışmalara Met-

raco A.Ş. Genel 
Müdür Yar-
dımcısı Begüm 
Okcu ve Bizim-
köy Engelliler 
Üretim Merkezi 
Vakfı Müdürü 
Hüsnü Bay-
raktar da 
katıldı. Met-
raco A.Ş. Ge-
nel Müdür 
Y a r d ı m c ı s ı 

Begüm Okcu, dünyayı korumak için 
radikal önlemler alınması gerekti-
ğinin altını çizerek, küresel ısınma-
nın ve azalan yeryüzü kaynaklarının 
olumsuz etkilerinin bireysel yaşan-
tımızda ve tüm dünyada hissedil-
diğini, yaşamsal kaynaklarımızın 
hızla tükendiğini hatırlattı. Okcu, 
“Firma olarak sürdürülebilirlik ve 

çevre duyarlılığını artırmak amacıyla 
ağaçlandırma çalışmalarına başladık. 
Bu bağlamda ilk adım olarak içinde bu-
lunduğumuz çevrede, personelimiz ile 
beraber ağaç dikmeyi uygun gördük. 
Önümüzdeki yıllarda bu etkinliklerimizi 
artırmayı hedefliyoruz” dedi.
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